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2022-01 ChristenUnie Statenvoorstel 
Jaarstukken 

Is de financiële positie van de 
Westerscheldeferry BV voor de langere 
termijn robuust te noemen en voldoende 
geborgd? 

De financiële positie van Westerschelde Ferry BV is 
voor de langere termijn kwetsbaar. Het jaarlijkse 
financiële resultaat van Westerschelde Ferry BV wordt 
voor een groot deel bepaald door niet beïnvloedbare 
factoren. De inkomsten uit kaartverkoop zijn sterk 
afhankelijk van het weer. De hoogte van de kosten 
worden beïnvloed door fluctuerende brandstofprijzen 
en ongeplande onderhoudskosten. Westerschelde 
Ferry BV beschikt over een Eigen Vermogen van € 
209.706,- (stand 31 december 2022) om wisselende 
jaarlijkse resultaten op te kunnen vangen. 

2022-02 ChristenUnie Statenvoorstel Jaarstukken Is er een gerede kans dat (buitenom regulier 
gepland onderhoud) de komende jaren 
vaker groot onderhoud nodig zal zijn? 

Periodiek vindt gepland onderhoud aan beide swath schepen 
plaats. Daarmee wordt de kans op hoge ongeplande 
onderhoudskosten, mede als gevolg van het ouder worden van 
de schepen, verkleind. 

2022-03 ChristenUnie Accountantsverslag 
Managementsamenva 
tting, bladzijde 5 en 20 

Voor de realisatie van natuurgebied ‘t Zwin 
heeft de provincie in de periode 2016-2020 
ten onrechte btw afgedragen aan de 
Belgische belastingdienst. 

Deze btw had aan de Nederlandse 
belastingdienst afgedragen moeten worden, 
waarvoor het in 2022 een naheffingsaanslag 
heeft ontvangen. Deze is het afgelopen jaar 
betaald. Er wordt geprobeerd om de 
onterecht betaalde btw terug te vorderen 
bij de Belgische belastingdienst, dit blijkt 
niet eenvoudig, aldus de accountant. Wat is 
de status van de procedure c.q. het overleg 
met de Belgische belastingdienst en 

Samen met de Belastingdiensten zijn we nog  in gesprek over 
deze complexe fiscale casus. 

Op dit moment is er nog geen zicht op het moment waarop 
duidelijkheid (over het al dan niet terugontvangen van de 
dubbele btw) kan worden gegeven. 
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wanneer kan duidelijkheid over al dan niet 
terugbetaling van de onterecht betaalde 
btw worden verwacht? 

2022-04 VVD Bladzijde 10 kader 
grote projecten 

Wat is de stand van zaken over de uitvoering van de 
aanbeveling van AT Osborne? 

Na bespreking van de aanbevelingen in de commissie bestuur 
van januari 2023 en met input via een enquête in maart 2023 
worden nu aanpassingen gedaan in het Kader Grote Projecten, 
het adviesmodel en het format van de voortgangsrapportage. 
Wij verwachten het statenvoorstel met deze aangepaste 
stukken uiterlijk 11 juli aan PS te kunnen sturen. 

2022-05 PvdA-GL Bladzijde 21 bijdrage 
ProRail Zanddijk 

Wanneer heeft laatste overleg 
plaatsgevonden met ProRail? Wanneer is de 
inschatting dat er helderheid kan worden 
verschaft over wel of geen bijdrage? 

Er vindt regelmatig overleg plaats met ProRail. Wat betreft de 
bijdragen is de status nog ongewijzigd, aangezien er vanuit het 
ministerie nog geen nieuwe middelen beschikbaar zijn gesteld 
voor het LVO. Een eventuele bijdrage is op zijn vroegst 
voorzien in 2028. 

2022-06 PvdA-GL Bladzijde 23 
natuurtoets Traverse 
Kapellebrug 

Wanneer zijn de resultaten van de 
natuurtoets voor de Traverse Kapellebrug te 
verwachten? Krijgen PS daar inzage in? En 
wanneer worden evt. (fin.) effecten van die 
toets besproken in cie/PS? 

In de voortgangsrapportage over februari, maart en april 2023 
zijn PS geïnformeerd over de uitkomst van de natuurtoets. 
Deze voortgangsrapportage is geagendeerd voor de commissie 
economie van 26 mei 2023. Uit de toets blijkt dat een 
vleermuisvriendelijke inrichting van de verlichting en de 
groenvoorziening nodig is bij de nieuw aan te leggen rotonde. 
De uitvoering van deze maatregelen vindt plaats in de 
realisatiefase en heeft geen noemenswaardige financiële 
effecten. De toetsing voor wat betreft stikstof loopt nog. 

2022-07 D66 Bladzijde 23, Traverse 
Kapellebrug 

Welke impact gaat het distributiecentrum 
dat op Hogeweg 5 gevestigd gaat worden 
hebben op het verkeer over de Traverse 
Kapellebrug? In hoeverre is dat 

In het advies voor het voorlopig ontwerp uit 2019 is een 
analyse gemaakt van de ontwikkelingen in de toekomst die van 
belang zijn voor de N290. Als één van de ontwikkelingen is ook 
de komst van het distributiecentrum benoemd. 

De huidige situatie en de toekomstige ontwikkelingen leiden in 
het advies tot de conclusie dat het verkeer op N290 door 
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meegenomen in de beoogde aanpassingen Kapellebrug zal toenemen. Hier is dus rekening mee gehouden 
van de weg? in zowel het voorlopig als definitief ontwerp en komt onder 

meer tot uiting in de diverse maatregelen voor het vergroten 
van de verkeersveiligheid. 

2022-08 PvdA-GL Bladzijde 25 
omgevingswet 

Is de provincie naast de uitvoering en het 
proces bij de gemeentes te leggen ook van 
plan om burgerparticipatie doormiddel van 
burgerforum in te zetten zodat er meer 
draagkracht ontstaat bij deze plannen? Of 
wilt de provincie dit geheel bij de gemeentes 
laten? 

In 2022 is de Visie op Participatie opgesteld. De motie ‘Van 
inspraak naar participatie’ die Provinciale Staten op 12 
november 2021 hebben aangenomen geeft aan dat een 
duidelijke visie en ambitie van de Provincie op participatie is 
vereist om een goede uitvoering te kunnen geven aan het 
principe ‘samen verschil maken’. Deze visie geeft handen en 
voeten aan dit doel. De Visie op Participatie is de basis voor 
verder provinciaal beleid rondom participatie. Omdat de 
Tweede- en Eerste Kamer de Wet versterking op participatie 
op decentraal niveau nog hebben besproken, laat het 
opstellen van een provinciale participatieverordening op zich 
wachten. We verwachting het Statenvoorstel over de 
participatieverordening uiterlijk Q4 2023 naar Provinciale 
Staten te sturen. Daarmee wordt deze keuze gemaakt. 

2022-09 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 26 
Omgevingsvisie 

Wie zijn de netwerkpartners waar naar 
verwezen wordt bij ‘alle partijen die zich 
bezighouden met de fysieke leefomgeving’, 
is hier een opsomming van? 

Op pagina 18 van deel A van de Zeeuwse Omgevingsvisie is 
beschreven welke partners betrokken zijn bij de 
totstandkoming van de omgevingsvisie en welke rol zij daarbij 
hadden. Daarnaast is in deel B bij iedere actie beschreven 
welke partijen bij de uitvoering betrokken zijn. 

2022-10 ChristenUnie Bladzijde 26 
Ruimtelijke kwaliteit 

Een aantal inhoudelijke wijzigingen is met een eerste 
noodverband opgenomen in de 
Omgevingsverordening Zeeland 2018 en een tweede 
wijziging wordt eveneens doorgevoerd. Kunnen GS al 
schetsen wat de consequentie is wanneer de 
Omgevingswet nog eens meerdere jaren uitgesteld 
zou worden? Wordt dan in principe zolang nodig 
steeds een noodverband aangelegd of is het op een 

We gaan uit van inwerkingtreding van de Omgevingswet op 1-
1-2024. Het KB is immers inmiddels geslagen. Mocht dit 
onverwachts toch anders worden, dan zullen GS – zoals 
gebruikelijk – PS informeren wat dit betekent voor 
inhoudelijke wijzigingen. Afhankelijk van de inhoudelijke 
wijzigingen op dat moment, zal dan worden beoordeeld en 
geadviseerd of er een noodverband nodig is of een grotere 
herziening. 
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gegeven moment onvermijdelijk/technisch wenselijk 
dat wordt gekozen voor een ingrijpender herziening? 

2022-11 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 28 
Stikstof 

Eerste alinea is niet af: “ten koste van 
vegetatie die….”? 

Deze zin is inderdaad per ongeluk niet afgemaakt. Hier hoort 
te staan: het zorgt in natuurgebieden voor een toename van 
vegetatie die van een voedselrijke omgeving houden, ten koste 
van vegetatie die houdt van een voedselarme omgeving. 

2022-12 PvdA-GL Bladzijde 28 
richtinggevende 
stikstofdoelen 
ammoniakemissie 

Vooralsnog wordt voor Zeeland een emissie 
reductie van 631 ton ammoniak voorgesteld 
om te komen tot 74% reductie als hoofddoel 
in 2030/2035. In het voorjaar 2023 volgt een 
aanscherping. 

Aantal vragen hierbij: 

- Is er alleen een streefcijfer voor 
ammoniak (NH3)? 

- Of moet hier ook NOx bij gerekend 
worden? 

- Zo nee, wat is streefdoel NOx Zld dan 
om gezamenlijk einddoel te bereiken? 

- Wanneer kunnen we aanscherping 
verwachten? 

Het richtinggevende doel voor de Provincie Zeeland is een 
reductie van stikstofemissie van 631 ton NH3 in 2035. Bij het 
behalen van het richtinggevende doel wordt ook de berekende 
reductie in NOx meegenomen. 

Voor wat betreft aanscherping, op pagina 28 wordt gesproken 
over aanvullende doelen, niet over een aanscherping. Deze 
aanvullende doelen gaat over de Kamerbrief van 10 februari 
2023 (kenmerk DGLGS/26174881). Deze brief gaat o.a. in op 
de natuurdoelen (VHR) en de klimaatdoelen, voor Zeeland gaat 
het, bij die laatste, om 0,1 Mton CO2eq t.o.v. KEV2021. In het 
gebiedsprogramma 1.0 zullen wij aangeven hoe dit in Zeeland 
gezien wordt. 

2022-13 PvdA-GL Bladzijde 29 Stikstof Het grootste deel van stikstof is afkomstig 
vanuit het buitenland en (internationale) 
scheepvaart. Welke stappen worden er 
vanuit de Provincie Zeeland ondernomen 
om deze (niet Zeeuwse) stikstof uitstoot te 
verkleinen? 

De provincie heeft de pilot scheepvaart bij het ministerie van 
LNV aangemeld in het kader van de grensoverschrijdende 
samenwerking. Doel van de pilot is om te komen tot een 
gezamenlijk feitenbeeld over de stikstofemissie van de 
scheepvaart op de Westerschelde en in de havens van 
Vlissingen en Antwerpen. Uit het feitenbeeld moet blijken of 
er oplossingsrichtingen zijn en zo ja, welke. Verder is in maart 
dit jaar de Vlaamse PAS vastgesteld. Met Vlaanderen en het 
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ministerie van LNV is overleg over de effecten op de 
stikstofdepositie in Nederland. Veder nemen wij deel aan 
overleggen over de Vlaamse en Nederlandse rekenmodellen 
en over uitwisseling van data. 

2022-14 D66 Bladzijde 29 Stikstof Welke aanpak van stikstofbronnen in de 
buurt van N2000 gebieden (Kop Schouwen, 
Manteling Walcheren) heeft de provincie in 
beeld met graag een onderscheid in 
maatregelen die de provincie kan uitvoeren 
dan wel begeleiden en maatregelen die 
grensoverschrijdend zijn (Vlaanderen, 
scheepvaart) en wat die laatste betreft wat 

In het concept Gebiedsprogramma 1.0 zijn maatregelen 
opgenomen. Aan het vormgeven van deze maatregelen wordt 
nu gewerkt. Deze maatregelen moet nog worden uitgerold, 
waaronder in de gebieden waar al een gebiedsgerichte aanpak 
loopt, zoals rond de KvS en de MvW. Op dit moment is nog 
niet duidelijk welke maatregelen waar zullen worden 
uitgevoerd en wat het effect is op de doelen uit het NPLG. Alle 
sectoren leveren hieraan een bijdrage. 

kan de provincie richting de nationale 
overheid doen? 

Hoeveel Pasmelders zijn in 2022 geverifieerd en 
hoeveel zijn er gelegaliseerd? 

Over de aanpak van de Vlaamse bronnen is overleg met 
Vlaanderen. Via het ministerie van LNV wordt inzichtelijk 
gemaakt wat het effect is van de Vlaamse PAS. Dit zal specifiek 
voor de KvS en de MvW beperkt zijn, gezien de maximale 
rekenafstand van 25 km. De reductie van de stikstofdeken in 

Hoeveel geld heeft de provincie al gedeclareerd bij 
het Rijk voor de kosten omtrent stikstofopgave? 

Hoeveel geld heeft het Rijk al overgemaakt vanwege 
kosten die zijn gemaakt voor de stikstofopgave? 

het algemeen is wel relevant, ook voor de MvW en de KvS. 

De specifieke problematiek van Zeeland (bronnen scheepvaart, 
buitenland en de meetcorrectie) wordt bij elke gelegenheid bij 
het Rijk onder de aandacht gebracht. 

Provincie Zeeland heeft alle PAS melders geverifieerd. Van de 
56 PAS melders bleek dat er in 4 gevallen geen vergunning 
nodig was en is er 1 waarbij de vergunning in ontwerp 
verleend is en de beroepsprocedure loopt. 

Het Rijk werkt aan de instelling van het Transitiefonds. Hieruit 
worden uitgaven vergoed voor maatregelen die voortvloeien 
uit het Provinciale gebiedsprogramma. 
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De Provincie werkt nog aan de totstandkoming van het 
gebiedsprogramma en er is dus ook nog niets gedeclareerd. 
Het Rijk heeft dus ook nog geen geld overgemaakt uit het 
Transitiefonds. Wel heeft het Rijk in de afgelopen jaren voor 
allerlei onderwerpen geld overgemaakt voor maatregelen 
waarbij stikstof een rol speelt. Denk hierbij aan maatregelen 
voor natuurherstel in stikstofgevoelige natuurgebieden. 

2022-15 PvdA-GL Bladzijde 35 
Kwaliteitskust 1. 
Vergroten van de 
positieve bijdrage van 
de vrijetijdssector aan 
de omgeving en 
samenleving 

Op welke wijze wilt de provincie deze markt 
positief laten bijdragen? En moeten wij hier 
bij denken dat de provincie deze markt nog 
verder willen laten groeien? 

In het toeristische beleid in ‘Bestemming Zeeland 2030’ en de 
Zeeuwse Kustvisie ligt de nadruk op verbetering van de 
kwaliteit van de (verblijfs-)recreatie in Zeeland en niet op 
kwantiteit (groei). Toeristische ontwikkelingen  worden in ons 
beleid mogelijk gemaakt als er verbetering van 
omgevingskwaliteit wordt gerealiseerd, zoals het aanleggen 
van natuur en landschap, verduurzaming of door een sociaal 
maatschappelijke bijdrage zoals voor inwoners toegankelijke 
voorzieningen. 

2022-16 D66 Bladzijde 35 
Kwaliteitskust 

Wat is de stand van zaken bij vorming en 
kwaliteit van het Omgevingsloket in Zeeland 
eind 2022 en thans? 

Het Omgevingsloket is de centrale plek waar digitale 
informatie over de leefomgeving onder de Omgevingswet 
samenkomt. Zo kan iedereen deze informatie straks op 1 plek 
bekijken en direct gebruiken. Er wordt inmiddels al veel 
gebruik gemaakt van de oefenomgeving die beschikbaar is 
vanuit het Omgevingsloket. Met partners zijn we bezig om 
diverse interbestuurlijk testen uit te voeren, zie ook antwoord 
bij punt 20. 

2022-17 D66 Bladzijde 36 Wonen Zijn er momenteel (beoogde) 
nieuwbouwprojecten die niet vooruit 
kunnen vanwege stikstof? Zo ja, waar speelt 
deze problematiek? Zo ja, welke 

Ja, dit is momenteel ook in Zeeland aan de orde. De mate 
waarin dit speelt wordt bepaald door locatie, omvang en 
afstand tot de stikstofgevoelige natuurgebieden. Voor de 
nieuwbouwprojecten in de Woondeal vindt hiervoor in 2023 
een verkenning plaats. Per gemeenten worden momenteel 
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natuurgebieden zijn verantwoordelijk voor 
het slot op deze nieuwbouwprojecten? 

gesprekken gevoerd over lopende projecten met als doel om 
tot snelle realisatie te komen. 

2022-18 PvdA-GL Bladzijde 36 
Ruimtelijke kwaliteit 
versterken: Wonen 

De afgelopen jaren hebben we gezien dat 
een grote hoeveelheid sociale 
huurwoningen zijn verdwenen waardoor in 
de grote Zeeuwse kernen nu de wachttijd 
enorm is opgelopen. Hoe kan de provincie 
naast de woonvisie ervoor zorgen dat dit 
aantal weer op het oude niveau komt? 

In de vraag wordt vermoedelijk de Woonagenda bedoeld. In de 
Woondeal, die begin 2023 door gemeenten, provincie en Rijk 
is ondertekend, is veel aandacht voor betaalbaarheid en 
versnelling van woningbouw. Hierin is opgenomen dat er in de 
periode tot en met 2030 5320 sociale huurwoningen worden 
gerealiseerd. 

2022-19 D66 Bladzijde 37, Regionale 
Bedrijventerreinen 

Houdt “beschikbaarstelling van voldoende 
planologische ruimte voor 
havenontwikkeling met kwaliteitsimpuls en 
verduurzaming” steeds de mogelijkheid van 
uitbreiding in terreinen al naar gelang de 
behoefte in, of ligt provinciaal ook een 
planologische begrenzing vast voor invulling 
van elke geformuleerde behoefte? 

Het eerste is het geval. 

2022-20 PvdA-GL Bladzijde 40 Digitale 
Stelsel Omgevingswet, 
DSO voor Zeeland 

Tot op heden hoorden we telkens als PS: 
Zeeland is er klaar voor, landelijk nog niet. 
Nu blijkt dat ook in onze provincie inrichting 
interne organisatie en de afstemming op 
regelsoftware nog gedaan moet worden in 
de loop van 2023. Hoe zit dit nu? Hoeveel 
tijd nog nodig? Dan echt klaar voor 
invoering? Graag toelichting. 

Op dit moment beschikken we over de benodigde software en 
zijn we al druk bezig met het uitvoeren van testen, ook 
interbestuurlijk. We krijgen hiervoor in de regio ondersteuning 
van een Regionale Implementatiecoach Omgevingswet. De 
samenwerkingsafspraken liggen er en de eerste stappen naar 
nieuwe werkprocessen worden gezet. Het verder inrichten van 
de organisatie en het interbestuurlijk afstemmen blijven de 
aandacht vragen tot inwerkingtreding op 1 januari 2024. 
Dit ook omdat uitstel betekent dat er weer aanpassingen nodig 
zijn aan vernieuwd beleid. 
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2022-21 D66 Bladzijde 40-41, 
Recreatie en Toerisme 

een vergelijkbare vraag (zie vorige) geldt ook 
voor toerisme en recreatie wat betreft 
uitbreiding van deze sectoren. 

In het toeristische beleid in ‘Bestemming Zeeland 2030’ en de 
Zeeuwse Kustvisie ligt de nadruk op verbetering van de 
kwaliteit van de verblijfsrecreatie in Zeeland en niet op 
kwantiteit (groei). Beperkte uitbreiding in oppervlakte en 
eenheden van bestaande bedrijven blijft mogelijk, mits 
voldaan wordt aan de hieraan in de verordening gestelde 
criteria. 

2022-22 D66 Bladzijde 41, Recreatie 
en Toerisme 

Waar kunnen we de draagvlakmeting voor 
toerisme vinden? 

De Zeeuwse onderzoeken op dit vlak zijn beschikbaar via de 
website van de HZ/Kenniscentrum Kusttoerisme via 
https://www.kenniscentrumtoerisme.nl/wiki/index.php/KCKT_ 
Project_PR_00012 

2022-23 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 41 

Kwaliteitskust 

Kunt u uitleggen wat het “toeristisch 
ecosysteem Zeeland” inhoudt, met andere 
woorden, op welke manier het toeristisch 
systeem rekening houdt met planten en 
dieren en hun natuurlijke habitat? 

Met het ‘toeristische ecosysteem Zeeland’ wordt bedoeld het 
netwerk van partijen die samenwerkt aan het toeristisch 
product met de elementen zoals beschreven op pagina 41. 
Ecologische waarden maken ook onderdeel uit van het 
toeristisch product, zoals in het stimuleren en het leveren van 
een bijdrage aan de leefomgeving van Zeeland. Zie ook het 
antwoord op vraag 2023-67. 

2022-24 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde  41 

Regierol kust en 
Veerse Meer 

Gebiedsvisie Veerse Meer, de Zeeuwse 
Kustvisie en het Kustpact hadden moeten 
voorkomen dat de kust en randen van het 
Veerse Meer volgebouwd worden, maar dat 
lijkt niet te lukken. Wat houdt de regierol in? 

De regierol zoals hier bedoeld is om vanuit de beginselen van 
netwerksturing een gezamenlijke visie op te stellen en daar 
uitvoering aan te geven. Dit in de wetenschap dat de uitkomst 
een verantwoordelijkheid is van alle betrokken partners. 

2022-25 PvdA-GL Bladzijde 41 draagvlak 
toerisme 

Inmiddels is de volgende draagvlakmeting 
gepubliceerd 
(https://www.kenniscentrumtoerisme.nl/im 
ages/c/ce/Rapportage_inwonersonderzoek_ 
Zeeland_2022_def.pdf) . Geconcludeerd 
wordt dat het draagvlak voor toerisme is 

Dit is nog niet bekend en is onderwerp van gesprek met onze 
Zeeuwse partners. Het thema ‘Draagvlak voor toerisme onder 
inwoners’ is één van de geprioriteerde thema’s van de actie-
agenda Bestemming Zeeland 2030. De verschillende acties 
worden opgepakt in themagroepen. Ook voor dit onderwerp is 
er een themagroep (lees: werkgroep) waar de provincie, het 
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gedaald sinds 2019. Dit is strijdig met de HZ/Kenniscentrum Kusttoerisme en een aantal gemeenten 
ambitie van “consolideren en vergroten van met elkaar werken aan dit vraagstuk. 
draagvlak”. Op welke manier gaat dit 
gevolgen krijgen in het beleid? 

2022-26 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 42 

Regierol 
waterrecreatie 

Houdt de regierol “stimulering van de 
waterrecreatie” in dat wordt ingezet op zero 
emissie zoals wordt bepleit in de RES? Zo 
nee, wat houdt die regierol wel in? 

Met de ‘Actie-agenda Waterrecreatie’ zetten de 
watersportsector, gemeenten en provincie nog niet in op een 
specifiek zero-emissie beleid. Het doel is echter wel om het 
aanbod en materiaalgebruik te verduurzamen en in te zetten 
op elektrisch varen en gebruik van zon en wind. De regierol 
betekent onder andere dat wij de sector stimuleren richting 
deze elektrificatie, bijvoorbeeld met goede voorbeelden en 
inspiratiesessies. 

2022-27 D66 Bladzijde 42, 
Waterkwaliteit 

in 2023 zou een onderzoek naar de 
waterkwaliteit door RWS worden afgerond. 
Wat is daarvan de stand van zaken? 

In 2023 zou ook een afweging worden 
gemaakt van de voor- en nadelen van het 
het aanmelden van het Veerse meer als 
gebied onder de Habitatrichtlijn. Hoe staat 
het met dat onderzoek? 

Het onderzoek naar de water- en bodemkwaliteit van het 
Veerse Meer, dat in nauwe samenwerking met de omgeving 
wordt uitgevoerd, bevindt zich momenteel in de fase van 
afronding. Naar verwachting wordt dit najaar een rapport met 
knelpunten, mogelijke oplossingsrichtingen en eventuele 
aanbevelingen voor vervolgonderzoek afgerond en 
gepubliceerd. Tegelijkertijd treft Rijkswaterstaat 
voorbereidingen voor vervolg onderzoeken naar o.a. de 
haalbaarheid van een Fieldlab Veerse Meer. 

Zoals toegezegd aan uw Staten bij de bespreking van de 
Veerse Meer visie in oktober 2021 wordt na de 
beschikbaarheid van het rapport van Rijkswaterstaat samen 
met verantwoordelijke partijen aan de slag gegaan met de 
uitkomsten van de onderzoeken. De evaluatie voor Natura 
2000 loopt nog en Rijkswaterstaat heeft het Natura 2000 
beheerplan met een aantal jaren verlengd. De geplande 
einddatum van het onderzoek naar de waterkwaliteit 
(hierboven toegelicht) is oktober/november 2023. 
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2022-28 PvdA-GL Bladzijde 48 Doelen 
Schone Lucht Akkoord 

Monitoringsverslag over 2021 en 2022 is 
nog niet af. Wanneer wel klaar? Komt dit in 
PS? En wordt hierbij ook aandacht besteed 
aan effecten houtstook (daar ontvangen wij 
regelmatig klachten over). 

Het Monitoringsverslag op acties en maatregelen zoals 
opgenomen in het ‘decentraal uitvoeringsplan SLA -2021’ van 
Provincie Zeeland is afgerond en heeft als basis gediend voor 
actualisatie in maart. Deze wordt voor de zomer gedeeld met 
PS via een verzamelnota over verschillende onderwerpen 
m.b.t. luchtkwaliteit. Er is bewust voor gekozen om met deze 
informatievoorziening te wachten op de nieuwe PS 
samenstelling na de verkiezingen. 

Voor wat betreft houtstook zijn niet wij maar de gemeenten 
het bevoegd gezag. Wij kunnen daarom geen acties zetten op 
het vermijden van houtstook. Mede om deze reden proberen 
wij gemeenten te bewegen het SLA ook te ondertekenen. 
Tijdens OZO overleg d.d. 24 mei jl. heeft de portefeuillehouder 
hier nog expliciet aandacht voor gevraagd bij de Zeeuwse 
gemeenten. De rol van de provincie is uitsluitend informerend 
bij een stookalert en die rol voeren wij ook uit. 

2022-29 D66 Bladzijde 48, 
Luchtkwaliteit 

In hoeverre is er uitvoering gegeven aan de 
'pilot inzet bomen om fijnstof af te vangen' 
zoals die in het actieprogramma van het SLA 
staat? 

In het SLA uitvoeringsplan is geen pilot opgenomen met als 
inzet bomen(aanplant) om fijnstof af te vangen. 

2022-30 VVD Bladzijde 49 pdf 
milieu, woon en 
werkklimaat versterkt 

Milieu: Woon- en werkklimaat zijn versterkt: De 
uitvraag van zeer zorgwekkende-emissies bij 
bedrijven waar de provincie bevoegd gezag is, is 
afgerond, zo valt te lezen. De vervolgstap, het 
actualiseren van de vergunningen, etc. in de afval 
keten is zeer complex staat eveneens te lezen. En dit 
vraagt kennelijk nog een landelijke visie. Hoe lang 
gaat het verkrijgen van deze landelijke visie duren? 

Het is in het kader van een gelijk speelveld van belang dat de 
aanpak in elke provincie gelijk is. Daarom werken we met 
verschillende organisaties (omgevingsdiensten, afvalbranche, 
gemeenten en provincies) aan een landelijke visie hoe de 
aanpak van ZZS binnen de afvalbranche eruit moet komen te 
zien. Het is nog niet duidelijk hoe lang het gaat duren voor er 
een landelijk visie is. 
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Waarin zit de afhankelijkheid? Is het mogelijk tijdelijk 
anticiperend no regret-voortgang te realiseren? 

Bij beoordeling van (nieuwe) vergunningaanvragen door de 
RUD-Zeeland en DCMR wordt al wel aandacht besteed aan 
emissies of lozingen van ZZS. Daarbij worden ook emissie of 
lozingsgrenswaarden aan vergunningen verbonden. 

2022-31 VVD Bladzijde P49: pdf 
Doelstelling – Water 
en Bodem met 
kwaliteit 

Welk risico loopt de provincie - qua eigen beleid en 
uitvoering - en de in haar gevestigde bedrijven en 
inwoners, als het Rijk de KRW doelstellingen in 2027 
niet of niet tijdig op orde krijgt? 

De verantwoordelijkheid voor de realisatie van de 
doelstellingen ligt zowel bij Rijk, provincie als waterschap. 
Mogelijke risico’s zijn, in opdracht van de provincies, geduid in 
het rapport "Doelrealisatie Kaderrichtlijn water". 
Belangrijke constatering hierin is dat er alles aan gedaan moet 
zijn om de doelen te realiseren. In eerste instantie is het de 
betreffende overheid die hierop aangesproken wordt: “Een 
ingebrekestelling en een eventuele veroordeling door het 
Europese Hof van Justitie zal gericht zijn tot de lidstaat 
Nederland en zal met name consequenties hebben voor die 
overheid die effectieve maatregelen had kunnen nemen, deze 
niet of niet tijdig heeft genomen.” 

2022-32 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 51 
Waterketen 

Uitvoering van maatregelen o.a. peilbeheer 
(GGOR) liep achter, is de achterstand 
inmiddels ingehaald? 

De voortgangsrapportage over 2022 is nog niet ontvangen. 
Gezien de geconstateerde verdubbeling van de opgave in de 
rapportage over 2021 is het niet realistisch te verwachten dat 
de achterstand ingehaald is. Het laatste peilbesluit uit het 
PWO-programma van het waterschap wordt in juni 2023 
vastgesteld. 

2022-33 VVD Bladzijde 51 Er staat dat de maatregelen op het gebied van 
beperking wateroverlast WB21 en regulier beheer 
achter loopt op schema. Wat is daarvan de oorzaak? 

Oorzaak is de beperkte beschikbaarheid van mensen en 
middelen. 

2022-34 PvdA-GL Bladzijde 53 Doorlaat 
Brouwersdam 

Valt er een inschatting te maken dat deze 
doorlaat er toch nog wel komt? Waar hangt 
dit vanaf? Kunnen we daar nog invloed op 

Besluitvorming door de minister wordt in het najaar verwacht. 
De omvang van de kosten vragen een zorgvuldig besluit. 
Het Rijk en regionale partijen, samen het bestuurlijk overleg 
Getij Grevelingen, zijn in gesprek over de opties voor het 
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uitoefenen? Zo ja, hoe? Zo nee, waarom 
niet? 

vervolg van het project Getij Grevelingen. Provincie Zeeland is 
lid van het bestuurlijk overleg. 

2022-35 PvdA-GL Bladzijde 55 
Energiescans 
verduurzaming 
woningen 

Waarom is hier mee gestopt? Waarom niet 
inzetten op nog meer verduurzaming van de 
woningvoorraad? Dit is toch een goed 
middel (creëert bovendien meer draagvlak 
voor noodzaak). 

In de tekst wordt verwezen naar een activiteit die gefinancierd 
is uit de regio envelop. Hiermee is het instrument van de 
energiescans ontwikkeld. Daarmee zijn de energiescans 
mogelijk gemaakt, en deze worden nu en in de komende jaren 
nog steeds uitgevoerd door Energiek Zeeland. Daarnaast is 
geld beschikbaar gesteld aan het Warmtefonds voor een 
lagere rente op de duurzaamheidsleningen voor Zeeuwse 
huiseigenaren. Deze rentekorting blijft van kracht tot het 
beschikbare budget is uitgeput 

2022-36 VVD Bladzijde 59 pdf: 
Doelstelling – 
Ruimtelijke kwaliteit 
versterken: Impuls 
bedrijventerreinen: 
Subsidieregeling 
Toekomstbestendige 
bedrijfsterreinen 

Er zijn geen aanvragen ontvangen. Ook bij 
een tweede openstelling heeft geen 
subsidiabele aanvragen opgeleverd, anders 
dan genoemde. Is bekend waarom er geen 
aanvragen zijn ingediend die subsidiabel 
zijn? Wat is het risico dat het achterblijven 
van aanvragen leidt tot het niet behalen van 
de doelstelling? Wat is hier nog mogelijk? 

Er zijn in 2022 drie aanvragen toegekend voor planvorming 
voor toekomstbestendige bedrijventerreinen. Voor de 
uitvoering van fysieke maatregelen zijn geen aanvragen 
ontvangen. Belangrijke redenen hiervoor is de beperkte 
capaciteit bij gemeenten voor de verduurzamingsaanpak van 
bedrijventerreinen en de beperkte organisatiegraad rond dit 
thema van de bedrijven op de bedrijventerreinen, noodzakelijk 
om tot uitvoeringsmaatregelen over te gaan. Hoewel 
individuele bedrijven wel maatregelen nemen, komt een 
gezamenlijke aanpak nog maar beperkt van de grond. 
Dit probleem speelt in heel Nederland. Sommige provincies, 
waaronder Noord Brabant, hebben een aanpak ontwikkeld, 
waarin deze samenwerking wordt versterkt. Deze wordt nu 
ook in Zeeland overgenomen en ontwikkeld. 

2022-37 D66 Bladzijde 60, 
Trendindicatoren 

De tabel is niet echt leesbaar, de 
trendindicatoren staan niet op horizontale 
lijn met de blauwe getallen. Welke getallen 
horen bij welke trendindicator? 

Het klopt dat de cijfers niet in elke rij even netjes achter de 
indicatoren terecht gekomen zijn. Het betreft de volgende drie 
indicatoren: 
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Aantal geconstateerde overtredingen bij bedrijven waarvoor 
de Provincie de milieuvergunning verleent 

• Het aantal uitvoerde emissiemetingen:38- 45- 43 etc. 
• Het aantal overtredingen van luchtvoorschriften: 8-6-

6-5 etc. 

Aantal klachten overlast 
• Aantal ingediende klachten: 573- 343 – 213 etc. 

• Aantal klachtensituaties: 123-84-35 etc. 

• Aantal zwembaden: 128-122-124 etc. 
• Aantal keren dat overtreding geconstateerd is: 46-32-

20 etc. 
• Aantal zwemgelegenheden in oppervlaktewater: 54-

57-55 etc. 
• Aantal keren dat een overtreding is geconstateerd: 0-

0-1-1 etc. 

2022-38 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 61 

Trendindicatoren 

“Aantal woningen binnen geluidszones…” is 
elk jaar 12. Op welke manier is het dan 
(volgens de tekst) in 2018 verminderd ten 
opzichte van 2012? 

Per abuis is in de tekst verwezen naar de jaren 2012 en 2018. 
Met deze indicator wordt het aantal woningen bedoeld dat 
binnen de geluidszone is gelegen, en na genomen 
saneringsmaatregelen bij zowel bedrijven als bij woningen nog 
steeds te veel geluidsbelasting ontvangt op de gevel. Het is 
niet opportuun te verwachten dat dit aantal woningen verder 
zal afnemen, omdat alle mogelijke saneringsmaatregelen bij de 
bedrijven en de woningen zijn genomen. De enige 
mogelijkheid om dit aantal te verminderen is het onttrekken 
van deze woningen aan de woningvoorraad, wat wij ook niet 
opportuun achten. 
Toelichting: Een geluidzone bij een industrieterrein is een vast 
gegeven en het geluid binnen de zone (van 50 dB(A)) wordt 
bewaakt door een geluidbeheersysteem en zonebeheer, 
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waarbij er bij iedere aanvraag en melding van een bedrijf 
getoetst wordt of de eerder vastgestelde geluidbudgetten en 
grenswaarden niet worden overschreden. Het bouwen van 
nieuwe woningen binnen geluidzones is alleen toegestaan met 
een grenswaarden tot 55 dB(A). Woningen met meer dan 60 
dB(A) op de gevel, betreft in alle gevallen een historisch 
gegroeide situatie. Als alle mogelijke maatregelen zijn 
genomen, zal dit aantal derhalve gelijk blijven. 

2022-39 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 62 

Toeristische 
bestedingen 

“0% (0 van 39)”=? Bij ‘Stand 2022’ moet staan: ‘Nog niet bekend’. De cijfers over 
2022 volgen pas medio juni/juli 2023. 
De ‘Stand 2021’ van de toeristische bestedingen is per abuis 
weggevallen, hier had 1,8 miljard moeten staan. 

2022-40 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 63 

Onderbesteding op 
Wonen 

Kunt u toelichten waarom er 
onderbestedingen zijn à € 1.356.000 op de 
programma’s voor wonen (nr. 020301)? 

Enkele activiteiten zijn doorgeschoven naar 2023 waarvan de 
subsidieregeling voor leegstaande panden de belangrijkste is. 
Deze subsidieregeling, waarvoor € 1 miljoen beschikbaar was, 
is wel in 2022 opengesteld, maar de besluitvorming en 
subsidietoekenning heeft pas begin 2023 plaatsgevonden. 
Volgens de voorschriften uit het Besluit Begroting en 
Verantwoording provincies en gemeenten moeten de 
subsidielasten drukken op het dienstjaar waarin 
besluitvorming plaatsvindt. Het budget is daartoe 
overgeheveld naar de begroting van 2023. 

2022-41 ChristenUnie Bladzijde 64 
Programma Balans in 
landelijk gebied 

Is het mogelijk een update te geven over waar we 
staan met de uitvoering van het voorstel om de FBE 
te versterken? 

PS hebben in december 2022 ingestemd met een 
budgetverhoging voor de Faunabeheereenheid Zeeland naar 
aanleiding van de uitkomsten van een adviestraject, begeleid 
door SIRA consultancy. Deze verhoging is verwerkt in de 
Integrale Kosten Subsidie aan de FBE voor het jaar 2023. De 
FBE is momenteel hard aan het werk om de adviezen uit te 
werken en op te volgen. De werving voor de 
personeelsuitbreiding is inmiddels in vergevorderd stadium. 

14 
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Namen zijn nog vertrouwelijk. In de loop van 2023 staat de 
organisatie en uiterlijk eind december is het 1-loket 
operationeel. 

2022-42 D66 Bladzijde 65, realisatie 
natuurnetwerk 

Wat houdt ‘grotendeels’ in bij realisatie 
Natuurnetwerk Zeeland? Zie blz. 66 per 1 
januari 2023 nog 565 te verwerven en 
verwerving ruim 100 ha per jaar nodig. In 4 
jaar moet dan naast de 100 ha ook nog per 
jaar 165 : 4 + 41,25 ha worden verworven. Is 
41,25 ha invulling van het woord ‘ruim’ bij 
de verwerving van die 100 ha per jaar? Hoe 
moet overigens in dit verband de 
doelindicator natuurnetwerk op blz. 85 
worden bezien? 

Vorig jaar is de versnellingsstrategie aan PS aangeboden. 
Hierin is aangegeven dat we mogelijk niet alle noodzakelijke 
sleutelgronden op tijd kunnen verkrijgen. Het gaat naar 
schatting om maximaal 150 ha. 

2022-43 PvdA-GL Bladzijde 66 
Afstemming tussen 
natuur en landbouw 

Er wordt gewerkt aan nieuwe regelingen en 
instrumentaria? Waaruit bestaan die? En 
wanneer zijn hiervan resultaten te 
verwachten? Wordt PS hierover ingelicht? 

Momenteel gaat het hier concreet om een nieuwe 
grondverwervingsregeling. Met deze regeling maken we 
financiering van de aankoop nieuwe natuur sneller en 
efficiënter mogelijk. Op basis van een ecologische 
onderbouwing kunnen ook percelen in aanmerking komen die 
nu nog buiten de NNZ-begrenzing vallen. Op dit moment 
worden de details van de regeling voor Zeeland verder 
uitgewerkt en hopen we deze uiterlijk in 2024 open te stellen. 

2022-44 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 68 

Exoten 

Er zijn volgens de tekst kosten voor het 
bestrijden van exoten. Wie bestrijdt exoten, 
welke exoten en tegen welke vergoedingen? 

Afhankelijk van de soort en de omvang waarin exoten 
voorkomen verschilt het wie exoten bestrijdt en welke kosten 
daarmee gepaard gaan. 

De Provincie is verantwoordelijk voor bestrijding van soorten 
die zich nog niet in Nederland hebben gevestigd of waar 
eliminatie de beheerstrategie vormt. Voor de soorten waar dit 
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beheerregime van toepassing is worden bedrijven 
ingeschakeld. Dit gebeurt op basis van het 
aanbestedingsbeleid van de provincie. 

Sinds 2021 loopt er een vrijwilligersproject vanuit Stichting 
Landschapsbeheer Zeeland. Hierbij worden vrijwilligers ingezet 
om exoten te bestrijden. Dit project loopt van 2021 - 2024 en 
Provincie Zeeland heeft hier € 198.130 in geïnvesteerd. 

Verder worden exoten door diverse overheden, 
terreineigenaren en particulieren bestreden. Wij hebben geen 
zicht op de kosten of vergoedingen die daarmee gemoeid zijn. 

2022-45 SGP Bladzijde 68 Top 5 
Schade veroorzakende 
dieren en top 5 
beschadigde gewassen 

De Rotgans, Grauwe gans en Brandgans 
staan met stip bovenaan als het gaat om 
schade aan o.a. wintergraan en grasland. 
Een schadetegemoetkomingsregeling is 
compenseren van de gevolgen en het aantal 
ganzen lijkt enorm toegenomen. Een aantal 

1. Uit een onderzoek naar het effect van ganzen op 
stikstofgevoelige natuurgebieden dat Wageningen universiteit 
in 2021 voor de provincie Utrecht heeft gedaan blijkt: 

“Ganzen dragen een relatief zeer klein percentage stikstof bij 
aan de totale allochtone stikstofinput in stikstofgevoelige 
natuurgebieden. Hoewel deze bijdrage gemiddeld nauwelijks 

vragen. 

1) In hoeverre beïnvloeden de ganzen 
de stikstofuitstoot in 
natuurgebieden? 

2) Op welke wijze kan de 
schademelding bij BIJ12 sterk 
versimpelt en gebruiksvriendelijk 
gemaakt worden? 

3) Wordt, waar nodig, ook in de 
winterperiode op de ganzen 
gejaagd? 

van belang is, is niet uitgesloten dat de bijdrage lokaal 
belangrijk kan zijn. […] Het is waarschijnlijk dat de groei van de 
populatie van bijvoorbeeld Grauwe gans in toenemende mate 
bijdraagt aan de allochtone stikstof die van nature 
stikstofarme gebieden binnendringt.” 

(‘Allochtoon’ betekent hier zoveel als ‘natuurlijk’ of 
‘autonoom’). 

2. Er is frequent overleg met BIJ12 over de procedure tot 
aanvraag van tegemoetkoming faunaschade. Waar mogelijk 
zijn zaken verbeterd. Er worden ook regelmatig (online of 
fysiek) bijeenkomsten georganiseerd om uitleg te geven over 
de procedure en het aanvraagformulier. 
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3. Buiten de ganzenrustgebieden is het toegestaan in de 
winterperiode om de grauwe gans (1 nov-15 feb) en de 
kolgans (1 nov-1 april) te verjagen met ondersteunend afschot. 
Bij een verjaagactie mogen maximaal twee ganzen geschoten 
worden. Canadese ganzen mogen het hele jaar door worden 
bejaagd. Verdere details zijn beschreven in de vrijgestelde 
handelingen volgend uit de Omgevingsverordening 2018 en te 
vinden op de website van de Faunabeheereenheid Zeeland. 

2022-46 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 69 

Mees 

In de top 5 van schadeveroorzakende dieren 
staan de Mees. Wordt de Mees (net als de 4 
genoemde ganzensoorten) ook bestreden, 
zo ja hoe en door wie? 

Mezen worden niet bestreden. Er kunnen wel preventieve 
maatregelen tegen mezen worden genomen zoals 
bijvoorbeeld het overnetten van fruitbomen of het plaatsen 
van een roofvogelhuis. 

2022-47 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 70 

Fauna 

Volgens de tekst kunnen wij op de site van 
Faunabeheer niet alleen ontheffingen maar 
ook “bemachtigde” (=gedode) dieren inzien. 
Dat laatste zien wij niet, kunt u ons die 
informatie geven? 

Die informatie is beschikbaar en zal worden toegestuurd. Het 
updaten van de website zullen wij aan de FBE vragen. 

2022-48 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 70 
Ganzenopvang 

Wat houdt ganzenopvang in? Hoeveel zijn er 
opgevangen, door wie en waar worden zij 
opgevangen? 

Met ganzenopvang wordt bedoeld dat we in Zeeland plaats 
willen bieden aan de van nature voorkomende 
ganzenpopulaties. Dit doen we o.a. door het instellen van 
ganzenrustgebieden. Die zijn in het verleden aangewezen om 
in de winter rust te bieden aan trekganzen. De gebieden zijn 
geselecteerd daar waar ze in grote getalen werden 
aangetroffen. Uit monitoring blijkt dat deze gebieden goed 
functioneren en wel tot 60% van de in de winter verblijvende 
ganzen ruimte bieden. Agrariërs op wiens gronden de 
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rustgebieden zijn gelegen kunnen hiervoor een extra 
vergoeding vragen. 

2022-49 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 71 

Rosse stekelstaart 

Op welke manier wordt de Rosse 
stekelstaart precies aangepakt (preventie, 
wegvangen, wegjagen, weglokken?) en wat 
is tot nu toe het resultaat? 

Het beheer is gericht op het voorkomen dat deze soort zich 
gaat vestigen in Zeeland. De Rosse stekelstaart wordt 
bestreden met behulp van afschot. Over de jaren heen is het 
aantal geschoten Rosse stekelstaarten aan het verlagen. In 
2019-2020 15 individuen en in 2021-2022 5 individuen. 

2022-50 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 73 

Vliegbewegingen 

Wat is het verband tussen het rapen van 
schelpdieren en evenementen en 
vliegbewegingen? 

Er is een passende beoordeling gedaan naar alle 
verstoringsfactoren in de Deltawateren. Het verband is dat het 
allemaal verstoringsfactoren zijn in de Deltawateren. 

2022-51 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 76 

Interreg “Natuur 
Inbouw” 

Wat is “Natuur Inbouw” en hoe verhoudt dit 
zich tot Natuurinclusief Bouwen volgens Aan 
de slag met Natuurinclusief bouwen 
(bouwnatuurinclusief.nl)? 

Het project Natuur Inbouw is een project dat is ingediend voor 
Europese Interreg subsidie. 

Met dit project proberen we binnen en met de gemeenten 
Goes, Middelburg en Terneuzen voorbeeldprojecten te 
realiseren om natuur inclusief te bouwen. De 
vogelbescherming is ook partner in dit project. 

2022-52 PvdA-GL Bladzijde 78 
Voorzieningen om 
natuurbeleving te 
vergroten in Yerseke 
Moer en bij de 
Banjaard 

Hier staat “in dit begrotingsjaar”. Is vaag 
voor een verslag van de jaarstukken 2022. 
Wordt hier bedoeld 2022 (zo ja, wat is het 
resultaat) of 2023 (wat is het voornemen 
dan?) 

Het betreft hier 2023. Resultaat: Er is in cofinanciering met het 
IBP-Vitaal Platteland, Deelgebied Zuidwestelijke Delta – 
Programma Beleven en genieten in de Delta (LNV) een 
provinciale subsidie verleend aan Stichting Het Zeeuwse 
Landschap om tot een integrale inrichting van een recreatieve 
onthaal- en beleefstructuur rond de Yerseke Moer te komen. 
Hierin komen ontstaansgeschiedenis, cultuurhistorie, 
natuurwaarden, de connectie met de Oosterschelde en de 
relatie met het dorp Yerseke samen zodat dit gebied, dat het 
Middeleeuwse Zeeland weerspiegelt, toeristisch-recreatief 
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goed ontsloten wordt zonder dat dit ten koste van de 
kwetsbare natuurwaarden in het gebied gaat. Voor de 
Banjaard is in 2022 subsidie verleend en dat project zit in de 
uitvoeringsfase. 

2022-53 D66 Bladzijde 80 
volhoudbare 
landbouw 

Houdt de balans in het landelijk gebied 
tussen natuur en volhoudbare landbouw in 
dat beide volwaardig blijven bestaan? Dat 
suggereert de tekst wel, maar is het ook 
mogelijk dat uiteindelijk de conclusie geen 
andere kan zijn dan dat de landbouw wat 
betreft hetzij hectares hetzij intensiviteit 
(bijv. gebruik gewasbeschermingsmiddelen) 
zo nodig (fors) zal moeten inkrimpen ten 
behoeve van de milieukwaliteit in ruime zin? 
Indien het laatste zo is, waarom wordt dat 
niet opgeschreven? 

De inzet te komen tot volhoudbare landbouw impliceert zowel 
evenwicht met de omgeving als een goed verdienvermogen. 
Een landbouwsector die produceert in evenwicht met de 
omgeving zal geen onevenredige druk op deze omgeving 
uitoefenen. De door ons ondersteunde transitie naar een 
Volhoudbaar landbouwsysteem heeft deze richting als 
uitgangspunt. 

2022-54 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 83 

Bodemstructuur en 
bodemvruchtbaarheid 

De tekst op pagina 83: “Voor een duurzaam 
evenwicht is het gebruik van dierlijke mest 
belangrijk” is inmiddels achterhaald. 
Waarom is de stelling “Hier zullen we een 
gerichte lobby op inzetten” opgenomen in 
de tekst, het gaat hier immers om een 
jaarverslag? 

In onze visie is deze tekst niet achterhaald. Nutriënten zijn een 
voorwaarde voor plantengroei. Om meerdere redenen is het 
gebruik van dierlijke mest belangrijk (in het bijzonder omdat 
het  ook organische stof toevoegt aan de bodem).  Zeeland 
heeft een tekort aan dierlijke mest, waar andere provincies 
een overschot hebben. Deze discussie voeren we op landelijk 
niveau. 

2022-55 D66 Bladzijde 83, 
Ondersteunen positie 
boeren 

Naar welke criteria is gekeken bij het 
verlenen van subsidie aan platform 
'Lekkerder bij de Boer'? 

Ketenontwikkeling en met name het stimuleren van korte 
ketens is onderdeel van ons beleid. Dit beperkt 
transportbewegingen en versterkt de positie van de lokale 
producent. Het platform Lekkerder bij de Boer brengt op 
ordentelijke wijze in beeld waar aanbieders van lokale 
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producten zich bevinden. Dit vergemakkelijkt hun afzet en 
verdient daarom ondersteuning.  Naast de inhoudelijke criteria 
zoals draagvlak en reikwijdte zijn onze Algemene 
subsidievoorwaarden altijd van kracht, ook voor dit project. 

2022-56 VVD Bladzijde 83 PDF 
structuur bodem 

Er staat dat wet en regelgeving een optimale 
kringloop in Zeeland Belemmeren. Graag 
een toelichting waar dat over gaat, om 
welke wet en regelgeving gaat dit? 

De mestwetgeving (zoals bijvoorbeeld de pas afgeschafte 
Derogatie) beperkt het gebruik van dierlijke mest doormiddel 
van normstelling. Daarnaast speelt specifiek in Zeeland het 
grensknelpunt een rol, in Vlaanderen is veel dierlijke mest 
beschikbaar maar de administratieve procedures om dit in 
Nederland aan te wenden zijn ingewikkeld. Dit zijn 
voorbeelden waar we in onze contacten met Rijk en Europa 
aandacht voor vragen. 

2022-57 PvdA-GL Bladzijde 88 (in 
combinatie met 
bladzijde 41) 
Vestigingsklimaat 
,talent en kennis. Het 
behouden van het 
sterke imago als 
toeristische 
bestemming 

In het stuk komt naar voren dat we de 
sterke imago als toeristische bestemming 
willen behouden. Uit de laatste meting (zie 
vraag bladzijde 41) blijkt dat draagvlak voor 
toerisme dalende is. Dit (b)lijkt in 
tegenspraak met dit voornemen. Hanteert 
de provincie een soort maatlat voor 
overtoerisme? Zo ja, hoe wordt bepaalt 
wanneer daarvan sprake is? Zo nee, waarom 

Wij verwijzen allereerst naar de beantwoording onder 
nummer 2022-25. Wij hanteren geen maatlat voor over-
toerisme. Naast draagvlak onder inwoners, is draagkracht van 
gebieden (recreatiedruk) echter wel onderwerp van 
onderzoek. Om de draagkracht van een gebied te kunnen 
bepalen zijn meerdere factoren van belang, zo blijkt uit het 
recente landelijke onderzoek onder begeleiding van de 
HZ/Kenniscentrum Kusttoerisme ‘Toerisme in balans’. 
https://www.kenniscentrumtoerisme.nl/images/6/65/Ronde_ 
2_-_Toerisme_in_balans.pdf 

niet? In het kader van de Actieagenda Bestemming Zeeland 2030 
bekijken we met de Zeeuwse partners welke acties nodig zijn 
op het geprioriteerde thema ‘Draagvlak voor toerisme onder 
inwoners’. 

2022-58 PvdA-GL Bladzijde 91 
procesindustrie 

Sector wil verduurzamen o.a. door 
technische innovaties als robotisering en 
digitalisering. Is hier ook het advies van de 

Met o.a. de Tijgroep is gesproken. 
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Tijgroep in meegenomen? Zo ja, hoe? Zo 
nee, waarom niet? 

2022-59 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 95 

Concurrentiepositie 
Food 

De meeste ondernemingen zijn zelf 
verantwoordelijk voor hun 
concurrentiepositie en banen. Wat is dan de 
rol van de provincie in de 
concurrentiepositie en werkgelegenheid in 
de aquacultuursector? 

De rol van de provincie in de aquacultuursector is dezelfde als 
in andere economische sectoren: ondersteunend, 
voorwaardenscheppend en faciliterend. Ondernemingen zijn in 
eerste instantie zelf verantwoordelijk voor hun 
concurrentiepositie en werkgelegenheid. 

2022-60 SGP Bladzijde 95 
Doelstelling 
concurrentiepositie 
Food 

In hoeverre vormt Noord-Nederland een 
bedreiging voor de Zeeuwse koploper 
functie Aquacultuur? Op welke wijze kan 
Zeeland een tandje bijzetten om deze 
positie te behouden? 

Dat ook in Noord-Nederland de kansen voor  (binnendijkse) 
aquacultuur onderzocht worden, zien wij niet als concurrentie. 
Dit zal de belangstelling voor deze relatief nieuwe 
economische sector doen toenemen, wat positief is voor onze 
provincie. Waar mogelijk delen wij kennis met de Noordelijke 
provincies en bedrijven. 

2022-61 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 96 

Visserij in windparken 

Stimulering van visserij in windparken heeft 
geen doorgang gevonden, inmiddels wordt 
het project op andere wijze ingestoken. 
Hoe? 

Het ministerie LNV is een experiment gestart om de kansen 
voor visserij in windparken te verkennen. Deze zomer zal 
worden gestart met de praktijkproeven waarbij verschillende 
vormen van visserij in windpark Borsele worden uitgetest. Bij 
deze experimenten zijn enkele Zeeuwse ondernemers 
betrokken. 

2022-62 SGP Bladzijde 96 
Kottervisserij 

De onzekerheid in de visserijwereld is helaas 
nog niet weg. O.a. garnalenvissers die wel 
willen investeren in een nieuwe motor, 
maar dan als logisch gevolg een Wnb-
vergunning verwachten.  Wat is de status 
hiervan ? 

Garnalenvissers hebben tot 1 oktober 2023 de tijd om hun 
motoren aan te passen aan de eisen die daaraan gesteld 
worden in het kader van de Wet Nb (stikstofdepositie). Tot die 
tijd gedoogt het ministerie deze vorm van visserij. Vanwege 
vermeende bodemberoeringseffecten hebben 12 nmo’s en 
Sportvisserij Nederland een handhavingsverzoek ingediend bij 
het ministerie LNV waarin zij onmiddellijke stopzetting van 
deze visserij eisen. Het handhavingsverzoek is door het 
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ministerie LNV afgewezen. De nmo’s hebben geen gebruik 
gemaakt van de bezwaarmogelijkheid die hiertegen openstaat. 

2022-63 SGP Bladzijde 96 Pilot 
Mosselkweek 
Voordelta 

Graag een korte toelichting op de pilots en 
de voorgang daarvan. 

De Producentenorganisatie voor de Nederlandse 
Mosselcultuur heeft het initiatief genomen te experimenteren 
met mosselkweek in de Voordelta. Ook 3 schelpdierbedrijven 
willen een dergelijke pilot uitvoeren. Het bedrijf OOS uit 
Serooskerke is voornemens een experiment met mosselkweek 
in windpark Borsele uit te voeren. Voor laatstgenoemd 
initiatief zijn de benodigde vergunningen verleend. De overige 
initiatieven wachten de vergunningentrajecten af. 

2022-64 SGP Bladzijde 96 
Binnendijkse 
Aquacultuur 

Positief dat o.a. Schouwen-Duiveland de 
mogelijkheden hiervoor onderzoekt. Aan 
welke vormen van binnendijkse Aquacultuur 
wordt gedacht en wat is de huidige status? 

Het college van B&W heeft opdracht gegeven een verkenning 
naar de mogelijkheden voor de realisatie van een binnendijks 
aquacultuurterrein uit te voeren. Deze verkenning zal na de 
zomer aan het College worden voorgelegd. Op dit moment is 
nog geen keuze gemaakt voor bepaalde vormen van 
aquacultuur. 

2022-65 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 97 
Blockchaintechnolog ie 

Wat kan de meerwaarde zijn van 
blockchaintechnologie in de visserij? 

Blockchaintechnologie kan een rol spelen in de 
traceerbaarheid van vis en daarmee meer transparantie 
brengen in de keten. Concrete initiatieven op dit gebied met 
betrekking tot de Nederlandse visserij zijn ons niet bekend. 

2022-66 D66 Bladzijde 97, nieuwe 
vormen 
schelpdierkweek 

Hoe verhoudt de zoektocht naar nieuwe 
vormen van kweek in de Oosterschelde en 
de Voordelta met de 
instandhoudingsdoelstellingen van deze 
Natura2000 gebieden? Is hiervoor een 
ontheffing nodig richting Europa/het Rijk? 

Iedere nieuwe economische activiteit in de Natura2000-
gebieden wordt getoetst aan de Natura2000-wetgeving. 
Ingeval van schelpdierkweek is het Rijk (mechanische 
schelpdiervisserij) of de provincie (niet-mechanisch) het 
bevoegd gezag hiervoor. 

2022-67 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 101 

Zeeuwse ondernemers 

Wat is in deze zin het eco-systeem, welke 
planten en dieren zitten daar in? 

De term ecosysteem wordt in dit geval overdrachtelijk 
bedoeld. We zien de economie in onze regio als een uitkomst 
van een gemeenschap waarin veel verschillende organisaties 
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met elkaar samenwerken en concurreren, denk aan 
ondernemers, kennisinstellingen, onderwijsinstellingen en 
overheden. 

2022-68 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 106 

Verbinden met eco-
systeem 

Wat is een ecosysteem van partners, welke 
planten en dieren zitten daar in? 

De term ecosysteem wordt in dit geval overdrachtelijk 
bedoeld. We zien de economie in onze regio als een uitkomst 
van een gemeenschap waarin veel verschillende organisaties 
met elkaar samenwerken en concurreren, denk aan 
ondernemers, kennisinstellingen, onderwijsinstellingen en 
overheden. 

2022-69 D66 Bladzijde 106, 
versterken PO-WO 

Voor project Kansrijk is nu een laatste maal 
geld gegeven tot 2026. Worden er acties 
vanuit de provincie gezet om ervoor te 
zorgen dat project Kansrijk gaat slagen? 

Project Kansrijk gaat over het kwalitatief beter passend 
onderwijs voor de leerlingen van VO Zeeuws Vlaanderen en 
valt binnen het 2e Transitiearrangement. Momenteel worden 
de bestuurlijke afspraken rondom dit arrangement voorbereid. 
Monitoring zal hier een belangrijke rol in spelen, waarin VO 
Zeeuws Vlaanderen de bestuurders van provincie, rijk en de 
Zeeuws Vlaamse gemeenten regelmatig zal uitnodigen op de 
scholen om de voortgang met eigen ogen te bekijken. Indien 
de uitvoering afwijkt van het aanvankelijk plan zullen wij, 
indien aan de orde, in overleg treden om zo nodig bij te sturen. 

2022-70 PvdA-GL Bladzijde 111 
Marketing en imago 

Regiomarketing t.b.v. wonen, werken, 
recreëren in Zeeland blijft vooralsnog een 
provinciale aangelegenheid sinds vertrek 
VVV’s. Gemeenten zouden wellicht in later 
stadium alsnog aanhaken. Wat is de stand 
van zaken hierin? Waarom blijft hun inbreng 
zo laag? Wanneer volgende stappen te 
verwachten? 

Zoals u per brief eind december 2022 van ons heeft vernomen, 
werken we met partners aan draagvlak voor een gezamenlijke 
organisatie van de marketingactiviteiten. We verwachten in 
juni duidelijkheid te hebben over de toekomst hiervan. 

2022-71 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 113 Kan als ‘behaald’ worden beschouwd. Wat is 
er behaald? 

De met de Provincie afgesproken activiteiten zijn uitgevoerd 
door de Biobase Innovation Garden. 
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Biobased Innovation 
Garden 

2022-72 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 114 

Circular Biobased 
Delta 

Kan als ‘behaald’ worden beschouwd. Wat is 
er behaald? 

De met de Provincie afgesproken activiteiten zijn uitgevoerd 
door Circular Biobased Delta. 

2022-73 ChristenUnie Bladzijde 119 
Mobiliteit op Maat, 
laatste zin 

Wat is de stand van zaken op het gebied van de 
spoorverbinding Gent-Terneuzen? Is het perspectief 
voor mogelijk toekomstig personenvervoer op dit 
traject nog steeds gunstig? 

Op 23 december 2022 heeft de Belgische regering ingestemd 
met de federale begroting, waarmee ook de middelen van 
federale zijde voor Rail Gent-Terneuzen formeel zijn 
toegezegd. Officiële berichtgeving vanuit Belgische regering 
aan Nederland volgt naar verwachting medio 2023. 
Tussen het derde kwartaal van 2023 en 2026 zal naar huidige 
verwachting een voorbereidende studie plaatsvinden, 
deeluitmakend van de GRUP (BE), planMER (NL/BE) en MIRT 
(NL). Vervolgens worden tussen 2026 en 2028 technische 
studies uitgevoerd, gevolgd door het vergunningstraject tussen 
het vierde kwartaal van 2027 en het tweede kwartaal van 
2029. Er wordt nog steeds ingezet op toekomstige 
doorontwikkeling naar personenvervoer. 

2022-74 D66 Bladzijde 121, beheer 
(water)wegen 

Hoe verlopen de gesprekken met minister 
Harbers over de Zeelandbrug? 

Momenteel is gestart met de toekomstvisie voor de Midden-
Zeelandroute: een brede verkenning over de MZR als schakel 
in het netwerk waarbij scenario’s worden ontwikkeld waarbij 
de ruimtelijk-economische en sociaal-maatschappelijke kansen 
worden meegewogen. Hier is de vervanging/renovatie-opgave 
van de Zeelandbrug een belangrijk onderdeel van. Het 
ministerie van I&W is op de achtergrond betrokken bij de 
totstandkoming van deze toekomstvisie, omdat op dit moment 
toegewerkt wordt naar een onderzoeks-propositie (pré-MIRT 
verkenning) voor het BO MIRT 2023. 
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2022-75 SGP Bladzijde 129 BO MIRT 
Binnenvaart 

Zijn er nieuwe afspraken gemaakt voor de 
binnenvaart tussen Rijk en regio? Wanneer 
is de verwachting dat de steigers bij 
Hansweert gereed zijn? Is dat voor de 
drukke vakantieperiode? 

De afspraken Rijk-Regio zijn onderdeel van het MIRT-
programma GVC-Zuid (zie hiervoor ook antwoord bij vraag 
2022-76). De stand van zaken van het actieprogramma 
Binnenvaart zijn opgenomen in de GS brief met kenmerk 
133390 d.d. 13 december 2022. 

Volgens planning zijn de werkzaamheden aan de steigers bij 
Hansweert voor het stormseizoen afgerond. Het stormseizoen 
start 1 oktober. 

2022-76 PvdA-GL Bladzijde 129 
Goederen Corridor 
Zuid 

Er zou eind 2022 een BO MIRT besluit 
volgen. Wat is de uitkomst? En hoe ziet het 
actieprogramma GCZ er dan uit? 

In de jaarstukken bij dit onderwerp wordt verwezen naar het 
BO MIRT GVC 2022 dat plaatsvond op 9 november 2022. Over 
de uitkomsten hiervan is PS geïnformeerd per brief met 
kenmerk 230611 d.d. 15 november 2022. Tijden het bestuurlijk 
overleg is de GVC Zuid formeel vastgesteld als nationaal MIRT-
programma. 

Nu wordt er een onderzoek over de voorzieningen binnenvaart 
uitgevoerd. Dit onderzoek vormt de basis voor een 
actieprogramma binnenvaart. Werkgroepen zijn benoemd 
t.a.v. grensoverschrijdende samenwerking , autonoom 
vervoer, digitalisering, modal shift en energietransitie 
binnenvaart en wegtransport. 

2022-77 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 130 

Verkeersmanagement 

Hier wordt gesproken over de voorjaarsnota 
2022 in de toekomst. Is het jaartal een 
typefout of loopt de hele tekst een jaar 
achter? 

Hier is per ongeluk de oude tekst van een jaar geleden blijven 
staan, deze had vervangen moeten worden door nieuwe tekst: 
De tekst na de zin ‘Zoals eerder gemeld wordt er samen met 
onze partners in de regio druk gewerkt om de strategie ‘Basis’ 
op orde te krijgen.’ mag vervangen worden door de volgende 
tekst: 
In 2022 is ingezet op verdere ontwikkeling en invulling van het 
Regionaal Verkeersmanagement Team (RVT), het 
samenwerkingsplatform op het gebied van verkeers- en 
incident management in de regio Zeeland. Daarbij wordt de 
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urgentie om goed samen te werken steeds groter vanwege de 
grote aankomende onderhoudsopgave op diverse 
oeververbindingen in en net buiten Zeeland. Daarnaast is in 
2022 ingezet op implementatie van slimme 
verkeersmanagementsystemen om de verkeersregelingen te 
optimaliseren, het verkeer hier beter over te informeren, 
specifieke doelgroepen afhankelijk van de situatie te kunnen 
gaan prioriteren en voor verbetering van beleid de data uit de 
systemen te analyseren. 

2022-78 PvdA-GL Bladzijde 130 
versterken incident-
en 
verkeersmanagement. 

Er wordt hierbij uitgegaan van de 
Richtlijnennotitie Slimme Mobiliteit. 
Waarom niet van de door PS vastgestelde 
Regionale Mobiliteit Strategie? Of is dit daar 
weer een uitwerking van? 

De ambities waarop gedoeld wordt, staan zowel in de 
richtlijnennotitie Slimme Mobiliteit als in de Regionale 
Mobiliteitsstrategie beschreven. Inhoudelijk hetzelfde maar 
had er RMS moeten staan in plaats van richtlijnen notitie 
Slimme Mobiliteit. 

2022-79 VVD Bladzijde 131 pdf 
wegeninvesteringen 

Waarom gestelde doelen niet elk jaar worden 
gehaald en een langer tijdsbestek vergen is niet te 
herleiden in de tekst. Welke ‘omstandigheden’ 
spelen hier en wat kan er aan worden gedaan om 
doelen structureel wel te halen? 

Er is een breed scala aan omstandigheden die van invloed kan 
zijn op vertragingen bij de uitvoering van infrastructurele 
projecten, en welke op voorhand niet redelijkerwijs in te 
schatten vallen. Een niet-limitatieve opsomming hieronder: 
• Inhoudelijke / technische tegenvallers bij het definitief 

aanbestedingsgereed maken van ontwerpen; 
• Rondkrijgen financiering (eigen begroting en/of die van 

partners, discussie over kostenverdeling); 
• Verkrijgen van draagvlak (andere overheden, 

omwonenden, stakeholders); 
• Juridische / formele procedures (aanbesteding, 

vergunningen, ontheffingen, inspraak, rechtszaak); 
• Bestuurlijk proces (GS/PS of ander bestuurlijk orgaan dat 

meer wil weten en/of meer zekerheid wenst, bestuurlijke 
heroverweging); 

• Te weinig capaciteit (fte) intern en/of extern; 
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• Onverwachte omstandigheden (bodemkwaliteit, ecologie, 
aanbesteding). 

De organisatie doorloopt een verbetertraject voor de 
uitvoering van (infrastructurele) projecten. Hiervoor is onder 
andere het ambtelijke Handboek projectmanagement 
geactualiseerd (maart 2023) en wordt opleiding en 
kennisontwikkeling naar een hoger niveau gebracht. 

2022-80 VVD Bladzijde  136 pdf: 
Doelstelling – 
Uitvoering slimme 
mobiliteit 

op deze pagina wordt uit de toelichting niet 
duidelijk waarom de kwaliteitsindicator bij 
het onderzoek deeltaxi op oranje staat. 

De onderzoeken naar de flextaxi hadden meer tijd nodig dan 
beoogd. Om deze reden staat het signaal op oranje. 
Gemeenten en Provincie ronden het onderzoek in Q2 2023 af, 
waarna startprojecten met fijnmazige mobiliteit per 2024 
voorbereid worden. De systeemeisen flextaxi zullen ruim voor 
ingangsdatum bekend en getest zijn. 

2022-81 VVD Bladzijde 138:pdf 
Doelstelling – 
Uitvoering slimme 
mobiliteit 

op deze pagina wordt uit de toelichting niet 
duidelijk waarom de kwaliteitsindicator bij 
de uitwerking van de mobiliteitscentrale op 
oranje staat. 

Provincie en gemeenten werken intensief samen aan de 
doorontwikkeling van de gemeentelijke vervoerscentrale naar 
de inrichting van de mobiliteitscentrale Zeeland. De 
strategiefase heeft langer geduurd dan oorspronkelijk gepland. 
Daarom staat het signaal op oranje. De planning blijft om in 
ieder geval de doorontwikkeling van de gemeentelijke 
vervoerscentrale voor 2025 te realiseren, want een goed 
werkende frontoffice is voorwaarde om de reizigers van goede 
reisadviezen te kunnen voorzien. 

2022-82 PvdA-GL Bladzijde 139 -
programma mobiliteit 
op maat. 
Trendindicatoren 

Het aantal geregistreerde 
verkeersongevallen, waarbij 
verkeersovertredingen zijn gemaakt, is in 
2021 onbekend. In 2020 en ervoor wel 
bekend. Waarom is dit aantal in 2021 
onbekend? En kan GS op basis van eerdere 
jaren (2020, 2019) aangeven welke 

Een veilige (perfecte)  weg alleen is niet voldoende. Het 
terugdringen van het aantal verkeersgewonden en 
verkeersdoden vraagt om een én én aanpak. Er moet daarom 
worden ingezet op een veilige inrichting van de weg en we 
blijven inzetten op goed gedrag door educatie, voorlichting) en 
handhaving. De gepresenteerde trendgetallen leveren op dit 
moment onvoldoende inzicht over de oorzaak van een 
ongeval. 
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verkeersovertredingen zijn gemaakt, die tot 
een verkeersongeluk hebben geleid? Graag 
een toelichting. 

(Onze vraag gaat over het menselijk 
handelen bij ongelukken. We kunnen nooit 
de weg perfect aanleggen als mensen te 
hard blijven rijden en op de telefoon blijven 
kijken.) 

2022-83 PvdA-GL Bladzijde 140 
Programma mobiliteit 
op maat. 
Doelindicatoren. 

GS streeft naar einddoel van de reistijd 
tussen Goes-Zelzate naar 35 minuten (is nu 
37 minuten) en Goes-Hellegatsplein naar 
einddoel 45 minuten (is nu 51 minuten). 
Wat is de onderliggende onderbouwing voor 
deze einddoelen? Is er een moment 
denkbaar dat GS deze einddoelen bijstelt 
naar de huidige reistijd (37 en 51 minuten). 
Graag een toelichting. 

De onderbouwing van deze tijden is tot stand gekomen op 
basis van de gemiddelde wettelijk toegestane rijsnelheid (free 
flow reistijd) op de beschreven trajecten. Het bereiken van 
deze reistijd is geen doel op zich, maar laat bij (structurele) 
afwijking zien dat op het traject sprake is van 
congestievorming of andere vormen van verkeershinder die 
van invloed zijn op doorstroming. 

De trajecten Goes – Hellegatsplein en Goes – Zelzate zijn 
onderdeel van de visie op de Midden Zeeland Route. Een deel 
van het traject Goes - Hellegatsplein maakt ook onderdeel uit 
van de planstudie Deltaweg (N256). Een betrouwbare reistijd is 
één van de criteria die betrokken wordt in de afweging te 
komen tot een oplossingsrichting. Het bijstellen van de reistijd 
door GS is dan ook niet voor de hand liggend. 

2022-84 PvdA-GL Bladzijde 140 
Programma mobiliteit 
op maat. 
Doelindicatoren. 

Op basis waarvan is de waardering van het 
Zeeuwse ov, een 7.6, tot stand gekomen? 
Wie hebben meegedaan aan de vragenlijst 
en is dit een representatief beeld van de 
algemene opvattingen over het Zeeuwse 
ov? Graag een toelichting. 

Jaarlijks voert het CROW onderzoek uit naar de 
klanttevredenheid in het openbaar vervoer in Nederland. Zij 
hebben volgens een bewezen systematiek reizigers bevraagd, 
zodat deze een representatief beeld geven. 
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2022-85 ChristenUnie Bladzijde 141 
Speerpunten cultuur 

En pagina 144 Cultuur 
en leefbaarheid 
(inclusie) 

Hoe gaat de provincie om met 
cultuuraanbod voor mensen met een 
beperking? Dit in het kader van het voor 
iedereen toegankelijk zijn van cultuur. 

We vinden ook dat het cultuuraanbod voor iedereen 
toegankelijk moet zijn en onderschrijven de Code Diversiteit & 
Inclusie. We zijn met het veld in gesprek in hoeverre zij deze 
Code toepassen en wat er voor nodig is om het te kunnen 
implementeren. 

2022-86 D66 Bladzijde 147 Cultureel 
Erfgoed 

Wat waren de uitkomsten van het 
marktonderzoek over de ontwikkelkansen 
voor het digitale platform? 

Het Marktonderzoek is begin 2023 opgeleverd door Elgin & Co. 
In dit uitvoerige rapport is gekeken naar de staat van de 
website www.zeeuwseankers.nl, de ontwikkelkansen voor 
zowel de website als de erfgoedlijnen en de mogelijkheid voor 
het opzetten van een nieuwe erfgoedlijn. Hieruit is gebleken 
dat de website www.zeeuwseankers.nl naar behoren 
functioneert en waar nodig uitgebreid kan worden. Qua 
inhoud voldoen de gepresenteerde verhalen nog niet aan de 
gestelde eisen wat betreft ‘storytelling’, waardoor bezoekers 
relatief kort de website bezoeken. Een verbeterslag op dit 
element zorgt er voor dat bezoekers en bewoners beter 
bekend raken met de unieke Zeeuwse verhalen, de 
(toeristische) meerwaarde van erfgoed en de grote diversiteit 
in onderwerpen. Daarnaast geeft het onderzoek een aanzet 
voor een aangepaste samenwerkingsstructuur binnen het 
kernteam Zeeuwse Ankers. Vanuit dit kernteam is 
overeengekomen dat een inhoudelijke aanpassing 
noodzakelijk is, waarbij Erfgoed Zeeland het voortouw neemt. 

2022-87 D66 Bladzijde 149 
Talentontwikkeling en 
cultuureducatie 

Welke bijdrage heeft de provincie geleverd 
om te komen tot culturele en 
onderwijsinstellingen die vaker en 

De Provincie matcht samen met de 13 gemeenten de 
Rijksmiddelen (via Fonds voor Cultuurparticipatie) voor de 
uitvoering van Cultuureducatie met Kwaliteit – het programma 
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consequenter een doorgaande leerlijn 
hanteren? 

dat zich richt op het stimuleren van het onderwijs om te 
komen tot een doorgaande leerlijn cultuureducatie. 

Daarnaast heeft de Provincie in 2022 de subsidie voortgezet 
voor een aantal projecten in het VO en HBO (waaronder HZ 
Cult), omdat dit voorheen nog niet een doelgroep van 
Cultuureducatie met Kwaliteit was, dat richtte zich alleen op 
een doorgaande leerlijn in primair onderwijs. In het 
programma wat nu loopt is een start gemaakt met de 
verbreding naar voorschools (kinderopvang) en voortgezet 
onderwijs, in de overgang zetten wij deze zaken nog voort. 

2022-88 ChristenUnie Bladzijde 150 Het 
mede mogelijk maken 
van vervoer naar 
musea van leerlingen 
Primair Onderwijs 

Hoe bewaakt de provincie de mogelijkheid 
om voor alle leerlingen van primair 
onderwijs vervoer te hebben naar musea? 
(Dit jaar waren er geluiden dat deze 
cultuurbus zou verdwijnen of dat de pot 
geld leeg was) 

Voor de inzet van de cultuurbus is een verdeling gemaakt van 
het aantal beschikbare ritten per regio op basis van 
leerlingenaantal. De verdeling wordt bewaakt door de 
regiocentra en Cultuurkwadraat. In 2022 hebben in totaal 
12.560 leerlingen uit het primair onderwijs een culturele 
locatie bezocht. 
Voor het schooljaar 2022-2023 is het volledige budget besteed 
door reeds uitgevoerde en geplande ritten. Voor de volgende 
schooljaren is, net als voorgaande jaren, € 90.000 per jaar 
beschikbaar t.b.v. de cultuurbus. 

2022-89 D66 Bladzijde 150 
Cultuurbus 

Waren er meer aanvragen voor ritten dan 
de 374 ritten die zijn uitgevoerd? Zo ja, 
waarom zijn niet alle aangevraagd ritten 
uitgevoerd? 

In 2022 zijn in totaal 470 ritten aangevraagd, waarvan er 45 
zijn geannuleerd i.v.m. Corona en 51 ritten uitgesteld. 
De cultuurbus is populair en er is sprake van overvraging. Niet 
alle aangevraagde ritten passen binnen het beschikbare 
budget of passend binnen de gestelde kaders. 

2022-90 ChristenUnie Bladzijde 151 
Evenementen 

Wordt er ook gekeken hoe het onderwijs 
kan participeren aan evenementen, 
bijvoorbeeld aan de week voorafgaand aan 
het evenement? 

Het is geen standaard subsidie verplichting cultuureducatie 
aan te bieden en/of actief een relatie met onderwijs te zoeken. 
Een actieve participatie met alle evenementen in Zeeland is 
voor het onderwijs ook niet praktisch uit te voeren, omdat er 
veel evenementen zijn. Met een aantal van de grotere festivals 
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bestaan wel al langjarig verbindingen. Bijvoorbeeld met  het 
Bevrijdingsfestival Zeeland, met name bij het deel van de 
activiteiten die mede plaatsvinden in kader van Four Freedoms 
door het jaar heen. En bij Film by the Sea wordt al lange tijd 
een schoolprogramma aangeboden waar klassen een 
filmvoorstelling bezoeken. Voor sportevenementen’ is het 
geen subsidieverplichting. Het is wel onderdeel van de 
afwegingscriteria voor sportevenementen en kan zorgen voor 
een hogere subsidiebijdrage. Evenementen zoeken steeds 
vaker actief naar het vergroten van hun lokale impact door 
middel van breedtesportactiviteiten, waarin onderwijs, 
verenigingen betrokken worden. Niet alleen op verzoek van de 
Provincie Zeeland, ook gemeenten vinden dit belangrijk. 

2022-91 ChristenUnie Bladzijde 153 
Leefbaarheid 

Via Jouw Zeeland hebben Zeeuwse jongeren 
in 2022 mee kunnen denken over thema’s 
als wonen en duurzaamheid en input 
geleverd voor het provinciaal beleid. Wat 
was concreet de input en wat is/wordt 
hiermee gedaan? Is terugkoppeling gegeven 
aan deze jongeren zodat zij ook echt het 
gevoel hebben betrokken te zijn en serieus 
genomen te worden? Zij zijn de Zeeuwse 

Ieder jaar denken jongeren mee over Provinciale thema’s. In 
2022 hebben ze tijdens het jongerenparlement meegedacht 
over wonen, en is er onder andere een denktanksessie 
georganiseerd over duurzaamheid, meer bepaald over groene 
schoolpleinen. Ieder jaar geven we in januari een jaarboek uit. 
Hierin staat een overzicht van wat we het afgelopen jaar 
hebben gedaan en wat we in het volgende jaar gaan doen. Van 
elke activiteit/evenement leest u daarin een kort verslag met 
de input en ideeën van jongeren. Van de denktanksessies en 
het jongerenparlement maken we altijd een inhoudelijk 

toekomst! verslag, die ook altijd gedeeld wordt met de betrokken 
jongeren. De input van jongeren delen we daarnaast altijd met 
ambtelijke beleidsmakers. Zij nemen de input van jongeren 
weer mee in hun beleidsontwikkeling.  Beleidsontwikkelaars 
kunnen zo beter aansluiten bij wat jongeren van belang 
vinden. Provinciale Staten ontvangen het digitale jaarboek aan 
het begin van het jaar. U kunt hier het jaarboek van 2022-2023 
hier bekijken. 
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2022-92 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 153 

Sportevenementen 

In 2022 is ondersteuning verleend aan een 
dertigtal sportevenementen. Welke 
evenementen en hoe werden zij 
ondersteund? 

Sportevenementen worden financieel ondersteund op basis 
van de subsidieregeling voor sportevenementen en/of 
provinciaal beleid sponsoring. Daarnaast vindt er 
ondersteuning plaats via provinciale uitvoeringsorganisatie 
SportZeeland. Concreet werken zij aan versterking van de 
lokale impact door koppeling met lokale breedtesport / 
verenigingen / onderwijs. Overzicht evenementen zie bijlage. 

2022-93 ChristenUnie Bladzijde 154 Four 
Freedoms Award Door 
Het Jaar Heen 

Is het jaarverslag FFA al beschikbaar 
(maart/april)? Zo nee, wanneer wel? 

Het jaarverslag 2022 Four Freedoms door het jaar heen is 
gereed. Dit zal op 30 mei aan GS worden voorgelegd met het 
verzoek het jaarverslag door te sturen naar PS. Daarna kan het 
verslag worden verstuurd naar alle Roosevelt-partners in 
Zeeland en daarbuiten. 

2022-94 D66 Bladzijde 155, 
Jongerenparlement 

Zijn er ideeën over hoe we het 
jongerenparlement beter kunnen koppelen 
aan (semi-) actuele thema's? Zodat we de 
ideeën van jongeren kunnen betrekken bij 
besluitvorming over Zeeuwse onderwerpen 
of Zeeuwse jongeren kunnen betrekken bij 
grensoverschrijdende problemen waar de 
provincie mee worstelt? 

In 2021 en 2022 is het Jongerenparlement georganiseerd. Die 
edities gingen over voor jongeren actuele thema’s: 
klimaatverandering en wat dat voor Zeeland en de Zeeuwse 
arbeidsmarkt zou kunnen betekenen en wonen voor jongeren 
in Zeeland. We zoeken altijd de koppeling met relevante 
thema’s die aansluiten op de belevingswereld van jongeren. 
Het jongerenparlement wordt georganiseerd voor en door 
jongeren. Jongeren zijn nauw betrokken bij de voorbereiding 
en het bepalen van de thema’s. Als er relevante 
grensoverschrijdende onderwerpen zijn dan nemen we die 
zeker mee in de jongerendebatten, denktanksessies of het 
jongerenparlement. De actiepunten van de jongeren en de 
terugkoppeling van de eerste twee edities van het 
jongerenparlement kunt u hier lezen. De derde editie, die 27 
en 28 september 2023 plaatsvindt, staat in het teken van 
Zeeuws themajaar: de kracht van het water. 
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2022-95 PvdA-GL Bladzijde 163 
beleidskader 
programma Bestuur 

Waarom staat hier nog steeds de 
Strategische Visie Euregio Scheldemond bij 
uit 2015?? Reeds vorig jaar opgemerkt dat 
daar inmiddels een nieuwe versie van is 
vastgesteld (2021)..dat is toen erkend en het 
zou aangepast worden? 

Er is in 2021 inderdaad een nieuwe visie opgesteld voor de 
Euregio Scheldemond, namelijk de grensvisie. Het beleidskader 
zal hierop worden aangepast. 

2022-96 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 167 

Evenementenkalender 

Waar kunnen we de evenementenkalender 
vinden? 

De data van de openbare evenementen die door Provincie 
Zeeland worden georganiseerd worden via de website 
Zeeland.nl gecommuniceerd. Hierop aanvullend staat het jaar 
2023 in het teken van  ‘Zeeland en de kracht van het water’. 
Alle activiteiten en evenementen rondom dit themajaar zijn te 
vinden op www.zeelandendekrachtvanhetwater.nl 

2022-97 D66 Bladzijde 169 
Zichtbaarheid 
volksvertegenwoordigi 
ng 

Welke sociale media uitingen worden 
gedaan die betrekking hebben op 
Provinciale Staten? 

Is er inzicht in de mate waarin sociale media 
posts over GS-leden gaan en over de mate 
waarin sociale media posts over PS-leden 
gaan? 

De Statengriffie informeert over het werk en de activiteiten 
van Provinciale Staten via haar Twitteraccount. Zie 
@pszeeland. De Statengriffie maakt geen gebruik van andere 
sociale media. Op gezette tijden retweet/citeert het Team 
Communicatie (onderdeel van de afdeling 
Bestuursondersteuning) van de Provinciale organisatie 
berichten van @pszeeland. 

Team Communicatie deelt het werk en de activiteiten vanuit 
de verschillende provinciale beleidsterreinen. Omdat het in dit 
geval vrijwel altijd gaat om uitvoering van beleid, zijn de GS-
leden als beleidsverantwoordelijken het meest zichtbaar. Het 
werk en de activiteiten van de diverse beleidsafdelingen 
worden eveneens op social media gedeeld. Daarnaast wordt 
ook aandacht besteed aan de activiteiten van Provinciale 
Staten op deze kanalen. Zie Twitter @provzeeland, Facebook 
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Is een duidelijk verschil te zien tussen de 
hoeveelheid sociale media posts die over GS 
gaan en de hoeveelheid sociale media posts 
die over PS gaan? 

@provinciezeeland, Instagram @provinciezeeland en LinkedIn 
@provinciezeeland. 

Ja, al gaan de berichten zelden over GS als geheel, behalve in 
de vaste ‘rubriek’ GS-dinsdag. Als gezegd hebben de berichten 
van het Team Communicatie vaker de uitvoering van het 
beleid als onderwerp. Dat daar dan ook vaker GS-leden in naar 
voren komen, is voorstelbaar. Bovendien zet Team 
Communicatie meer sociale media in. Naast Twitter ook 
Facebook, Instagram en LinkedIn, waar de Statengriffie alleen 
Twitter gebruikt. Overigens is het aan de Statengriffie en de 
individuele Statenleden om desgewenst social media (vaker) te 
gebruiken. 

2022-98 ChristenUnie Bladzijde 170 
Participatie 

Hoe bereikt de provincie een zo goed 
mogelijke vertegenwoordiging van de 
burgers? Wordt er ook naar gekeken hoe de 
gemeente Sluis dit deed (werd via omroep 
Zeeland gedeeld) 

Op 3 februari 2023 heeft de Provinciale Staten de Visie op 
Participatie vastgesteld. Daarin is de ambitie weergegeven om 
de samenleving, daar waar dat kan, in de volle breedte te 
willen betrekken bij (besluitvormings-) processen. 
Daarnaast loopt er het wetsvoorstel versterking participatie op 
decentraal niveau. Doel van deze wet is om nieuwe 
instrumenten, waaronder het uitdaagrecht wettelijk te borgen. 

De uitkomst van het nieuwe wetsvoorstel inclusief de visie op 
participatie worden verwerkt in de participatieverordening. 
Daarmee borgen we hoe we vanuit de Provincie om willen 
gaan met het betrekken van o.a. burgers binnen de Zeeuwse 
thematieken en opgaven. 

Er wordt in den lande volop geëxperimenteerd met nieuwe 
instrumenten zoals het uitdaagrecht en burgerberaad (zoals in 
de gemeente Sluis). We volgen deze ontwikkelingen op de 
voet en nemen deze mee bij het ontwerpen van de 
participatieverordening. 
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2022-99 VVD Bladzijde 170 pdf 
Doelstelling – Sterk 
provinciaal bestuur 

toelichting op oranje indicator. Wellicht mist het 
woordje ‘niet’ tussen ‘nog’ en ‘hebben’. Anders is de 
zin onbegrijpelijk en zou niet logisch volgen waarom 
een participatieverordening op zich laat wachten. 

Toelichting oranje indicator: 
Omdat de Tweede- en Eerste Kamer de Wet versterking op 
participatie op decentraal niveau nog niet hebben besproken, 
laat het opstellen van een provinciale participatieverordening 
op zich wachten. 
Het schuingedrukte niet hierboven mist inderdaad in de tekst 
van de Jaarstukken. 

2022-100 VVD Bladzijde 176 en 177 uit de toelichting volgt niet waarom de 
kwaliteitsindicator op oranje staat. Of is dat om de 
toelichting op de kwaliteitsindicator op p177 die ook 
op oranje staat? 

Niet duidelijk is waarom de kwaliteitsindicator bij het 
Robuust watersysteem Zeeuws-Vlaanderen op 
oranje staat. Dat volgt niet uit de toelichting. 

Project is slapend. Doorstart (op proces/netwerk, niet inhoud) 
wordt verkent. 

2022-101 PvdA-GL Bladzijde 176 en  179 
energietransitie 

Het doel in de Zeeuwse energietransitie is 
49% minder uitstoot in 2030. Het rijk heeft 
deze doelstelling in 2021 bijgesteld naar 
55%. 
In het Bestuurlijk Overleg klimaat & energie 
van 23 mei 2022 is afgesproken dat in het 
licht van de verhoogde doelstelling van 55% 
CO2-reductie in 2030 en de mogelijke 
stijgende elektriciteitsvraag het Rijk en de 
medeoverheden zullen bespreken of de 
doelstelling van 35 TWh herijkt dient te 
worden, en of de of de scope van de RES 
verbreed zou moeten worden . Wat is de 
stand van zaken inmiddels? Zijn er plannen 
om de reductiedoelen in lijn te brengen met 

Het kabinet heeft een nieuw doel van 55-60% CO2-reductie in 
2030 ten opzichte van 1990 vastgelegd in het nationale 
klimaatbeleid. We overwegen, indien dit haalbaar is, om in de 
RES 2.0 de doelstelling voor de gebouwde 
omgeving aan te passen op deze nieuwe nationale doelstelling. 
In Zeeland komt een groot deel van de verhoogde ambitie 
voort uit maatregelen in de industrie, die geen onderdeel 
uitmaken van de RES. Voor elektriciteit hebben we in 2020 
ambitieuze doelstellingen afgesproken, die ook nu nog goed 
aansluiten bij de verhoogde doelstelling. Continuïteit hierin is 
van belang voor stabiele uitvoering. Daarom voeren we in 
aanloop naar de RES 2.0 geen aanpassing door in de 
doelstellingen voor elektriciteit. Wel zoeken we, in alle 
thema’s, naar versnelling in de uitvoering. 
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het landelijk klimaatbeleid, zoals diverse 
andere provincies al gedaan hebben? 

2022-102 D66 Bladzijde 179-180, 
Zeeuwse Publieke 
Belangen 

Wat is de reden dat nog niet al het geld van 
Stichting Zeeuwse Publieke Belangen is 
besteed? 

In de eerste jaren na de oprichting was de Stichting Zeeuwse 
Publieke Belangen niet bekend genoeg. Er is gewerkt aan een 
grotere bekendheid binnen het netwerk en dat heeft geleid tot 
meer aanvragen. Nu wordt ook gebruik gemaakt van Impuls en 
Dockwize, bijv. via de Challenge ‘Boost the Grid’. 

2022-103 VVD Bladzijde 179 t/m 181 

Doelstelling – 
Energietransitie 

Uit alle toelichten op de oranje 
kwaliteitsindicatoren volgt niet waarom die 
op oranje staat (extra risico, loopt het achter 
op plan, etc?), behalve die indicator waar 
het budget nog niet helemaal is besteed. 

Met betrekking tot het industriële verbruik van waterstof kan 
gezegd worden dat er blijvend aandacht is voor locaties en 
ontwikkelmogelijkheden voor elektrolyse. 

2022-104 PvdA-GL Bladzijde 183 
trendindicatoren 
energiegebruik 

Idem voor mobiliteit. En waarom zijn er 
geen gegevens beschikbaar voor het 
energiegebruik van mobiliteit in 2021 en 
2022? 

De in 2022 interbestuurlijk afgesproken kerndataset 
energietransitie wordt gebruikt. De Klimaatmonitor levert deze 
gegevens. 
Gegevens over 2021 zijn beschikbaar. Energieverbruik 
Mobiliteit betreft 13.217 TJ fossiel energieverbruik + 730 TJ 
vloeibare biobrandstoffen = 13.947 TJ totaal. Er zijn geen 
gegevens over het verbruik van elektriciteit t.b.v. mobiliteit. 
Gegevens over 2022 zijn nog niet beschikbaar, omdat de 
decentrale gegevens van de Emissieregistratie circa 1,5 jaar na 
het rapportagejaar beschikbaar zijn. Samengestelde gegevens 
die deze informatie gebruiken komen pas daarna beschikbaar. 

Zie: Kerndataset - 2.4 Energieverbruik mobiliteit - Zeeland 
(databank.nl) 

2022-105 PvdA-GL Bladzijde 183 
doelindicatoren 

Waarom zijn er geen standen en 
streefwaardes voor de emissie van 
broeikasgassen in 2020, 2021 en 2022? 

De in 2022 interbestuurlijk afgesproken kerndataset 
energietransitie wordt gebruikt. De Klimaatmonitor levert deze 
gegevens. 
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De Klimaatmonitor levert (nog) geen totale gegevens over 
1990, daarom kan de voortgang m.b.t. het einddoel en de 
streefwaarden (nog) niet worden bepaald. 
Verder moet een keuze worden gemaakt voor de energetische 
CO2 emissies tussen de bronbenadering (fysieke emissies bij de 
bron t.g.v. fossiele energiedragers in Zeeland) en de 
verbruiksbenadering (emissies door eindverbruik van fossiele 
energie in Zeeland). Sinds april 2023 zijn in de kerndataset de 
niet-energetische CO2 emissies beschikbaar. 
Voor 2020 zijn de totale energetische emissies volgens de 
bronbenadering bekend: 8.726 kton CO2. Daarnaast zijn er 
3.323 kton niet-energetische CO2 emissies en 935 kton CO2-eq. 
aan overige broeikasgassen. De totale broeikasgasemissies 
bedragen in 2020 dan 12.984 kton CO2-eq. volgens de 
bronbenadering. 

Zie: Kerndataset - 1.1 Totaal emissies - Zeeland 
(databank.nl) 

2022-106 PvdA-GL Bladzijde 197 
garantstelling 
Perkpolder 

Is er zicht op wanneer de Europese 
Commissie uitkomst geeft over de vraag of 
er inderdaad geen sprake is van staatsteun 
bij de huidige constructie van garantstelling? 

Wat zijn de gevolgen mocht dit toch het 
geval blijken? 

Het proces bij de Europese Commissie loopt nog. Er kan geen 
concrete doorlooptijd worden gekoppeld aan het voornoemde 
proces. 

Dit is van geval tot geval verschillend en kan op voorhand niet 
worden bepaald. 

2022-107 VVD Bladzijde 220 pdf 
personeelsbestand 

Het personeelsbestand van de Provincie is 
overwegend ‘senior’. De komende 12 jaar 
zullen bij leven en welzijn 296 medewerkers 
met pensioen gaan. Is de verwachting dat in 
deze arbeidsmarkt deze vrijkomende 

Opvolging als gevolg van uitstroom vanwege AOW-gerechtigde 
leeftijd heeft binnen ons werkgeversbeleid bovengemiddelde 
aandacht via een planmatige aanpak op strategische 
personeelsplanning. De afgelopen vijf jaar heeft dit reeds 
geleid tot instroom van 275 nieuwe werknemers op een totaal 
van 700. 

37 

https://klimaatmonitor.databank.nl/dashboard/kerndataset/2-4-energieverbruik-mobiliteit
https://klimaatmonitor.databank.nl/dashboard/kerndataset/2-4-energieverbruik-mobiliteit


          
 

 
 

   
 

     

   

 

 
 

  
 

      
  
  

 
 
 

  
 

 
   

   

 
 

  
  
   

  

 
 

 
  

  
 

  
 

  
 

  
 

  

  
 

 

 
 

  
   

 
 

Beantwoording vragen Jaarstukken 2022 

Nr. Fractie Pagina-nr. (met vermelding
van onderwerp) 

Vraag Reactie en Antwoord Gedeputeerde Staten 

functies met de gebruikelijke, niet Het is onze verwachting dat ook toekomstige uitspanning niet 
bovenmatige inspanning hiervoor zullen zonder bovenmatige instroom kan worden ingevuld, waardoor 
kunnen worden ingevuld. onze planmatige aanpak de komende jaren wordt voortgezet 

met verdere intensivering van arbeidsmarktprofilering. 

2022-108 PvdA-GL Bladzijde 226 RUD Er is een verwacht negatief resultaat van 
721.000 over 2022. Waar is dit door 
veroorzaakt? 
Het wordt opgevangen vanuit de reserves 
van de RUD. Die nemen daardoor af tot 
1.648.000. Een dergelijk verlies kan dus 
hooguit nog twee keer optreden. 
Tegelijkertijd komen er allerlei zaken op de 
RUD af (bladzijde 227). Hoe kan de RUD 
financieel gezond blijven; welke ideeën zijn 
hier over en welke keuzes liggen hier voor? 

Het negatieve resultaat wordt veroorzaakt minder productieve 
uren door: 
- krapte op arbeidsmarkt 
- capaciteitsproblemen door personeelstekort 
- inwerken en opleiden van nieuwe medewerkers. 
Er zijn nog geen definitieve jaarstukken over 2022 van de RUD 
Zeeland beschikbaar. 
Om te anticiperen op ontwikkelingen en financieel gezond te 
blijven, heeft de RUD zelf een toekomstvisie opgesteld. In deze 
visie is opgenomen wat de RUD verwacht nodig te hebben aan 
extra personele capaciteit en daaraan gekoppeld extra 
financiële middelen. Ook in het rapport ‘Vervolg 
samenwerking milieutaken’ (onderzoek Twysntra&Gudde) is 
opgenomen wat nodig is voor een robuuste taakuitvoering. Dit 
rapport is met uw Staten gedeeld op 17-02-2023 in Commissie 
Ruimte. 
Ook vanuit het Interbestuurlijk programma (IBP) VTH (n.a.v. 
landelijke Commissie Van Aartsen) volgen maatregelen om als 
omgevingsdienst te werken aan robuustheid. Deze trajecten 
worden door RUD in samenspraak met gemeenten en 
provincie, concreet uitgewerkt. Gezien de looptijd van het IBP 
(2022-2024) wordt dit naar verwachting medio 2024 bekend. 

2022-109 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 232 

Impuls / Bestuurlijk 
belang 

SER Zeeland staat hier in als aandeelhouder, 
maar die was toch opgeheven? 

Het bestuur van SER Zeeland heeft op 26 april 2022 besloten 
om de benodigde stappen te zetten om de stichting te 
ontbinden ter voorbereiding voor de formele 
opheffingsvergadering. De voorbereidingen hebben met name 
betrekking op: 
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• De overdracht van het aandelenpakket in N.V. Economische 
Impuls Zeeland, 
• Het opstellen door de accountant van de eindbalans, 
• Het in depot geven van het archief van SER-Zeeland bij het 
Zeeuws Archief, 
• De goedkeuring van de landelijke SER van de ontbinding van 
Stichting SER-Zeeland. 
Naar verwachting zal eind 2023 de formele 
opheffingsvergadering van het bestuur kunnen plaatsvinden. 

2022-110 PvdA-GL Bladzijde 245-248 
grondbeleid 

Wat betekent “de provincie zorgt voor haar 
eigendom, passend bij het DNA van 
Zeeland”? 

Deze zin over DNA is een uitgangspunt van de vastgestelde 
(oktober 2022) nota Grondbeleid, zie paragraaf 3.6 voor de 
toelichting. Deze ziet met name op het pachtbeleid van de 
provincie Zeeland. 

De agrarische sector is met 33 ha gegroeid 
en er is 13 hectare aangekocht voor het 
NNZ. Als deze twee bestemmingen gegroeid 
zijn in oppervlak, welke bestemming is dan 
verminderd in oppervlak? (m.a.w. waar 
komt deze grond dan vandaan?) 

Onder de ‘groei’ van de agrarische en natuur areaal geldt de 
volgende toelichting: in een kavelruil zitten altijd drie of meer 
deelnemers. Die brengen allemaal grond in. De waarde wordt 
herverdeeld over die betreffende deelnemers. Waarbij de 
mogelijkheid bestaat dat een deelnemer geld krijgt in plaats 
van grond. In de ruilen van vorig jaar hebben agrariërs meer 
grond gekregen dan dat ze hebben ingebracht. In 2022 was dat 
het geval met genoemde aantallen hectares, wat betekent dat 
particuliere eigenaren of overheden grond inbrachten en er 
(deels) geld voor terugkregen. 

2022-111 SGP Bladzijde 246 Opgaven 
2022 
Landbouwstructuur 
verbetering 

Graag toelichting welke 
structuurverbetering wordt bedoeld en hoe 
deze 400 hectare is ingeschat. Wordt 
dezelfde 400 hectare bedoeld als 
natuurpakket Westerschelde (NPW)? 

Het proces van kavelruil is vrijwillig. Uitgangspunt is daarbij dat 
elke ruil een verbetering oplevert voor de deelnemers, veelal 
agrariërs. 

Elk jaar maken we voor de begroting een inschatting van de 
hoeveelheid ruilingen en bijbehorende oppervlakte. Dat doen 
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we onder andere op basis van ervaring, de grondmobiliteit en 
de grondprijsontwikkeling. 

Met de 400 hectare landbouwstructuurverbetering (geruilde 
hectares) wordt niet de 400 hectare tijdelijke grondbank NPW 
bedoeld. 

2022-112 Partij voor de 
Dieren 

Bladzijde 247 

Voorraad Natuur NNZ 

‘Uiteindelijk is het doel deze grond als 
natuur weer op de markt te brengen’. Hoe 
en wanneer? 

Volgens het gelijkheidsbeginsel en het daaraan gerelateerde 
Didam-arrest moet het aanbod van natuurgronden door 
Provincie Zeeland openbaar worden gepubliceerd. Dat zullen 
we doen via de website van de Provincie Zeeland. Dit zal 
gefaseerd de komende jaren plaatsvinden. 

2022-113 VVD Bladzijde 260 Geschillen worden niet vermeld in afwachting van 
een uitspraak. In verslag technische zin, denkelijk. 
Doorgaans ziet de accountantscontrole – in ieder 
geval die in het bedrijfsleven – wel op daarmee 
samenhangende risico’s. 

Zijn de geschillen waar de provincie bij betrokken is 
(als eisende óf als gedaagde partij of in 
bestuursrechtelijke zin) met de accountant 
besproken en daarnaast wel op een andere wijze 
kenbaar voor PS? 

Nee deze geschillen zijn niet besproken met de accountant. 
Zoals aangegeven in de Niet uit de balans blijkende 
verplichtingen worden risico’s op dit gebied vertaald in de 
paragraaf weerstandsvermogen op basis van kans inschatting 
en financiële impact. 

2022-114 PvdA-GL Bladzijde 262 
persoonlijk 
ontwikkelbudget 
personeel 

Er is 2 miljoen euro niet besteed Persoonlijk 
Ontwikkelbudget voor het personeel. Is dit 
aanleiding om personeel actiever hierover te 
informeren of aan te sporen? 

Het is aanleiding om het personeel hierover actiever te 
informeren en aan te sporen, waarbij onlangs ook de 
uitgangspunten van het Persoonlijk Ontwikkelbudget in de cao 
zijn gewijzigd. 

De doelstellingen voor het POB zijn met ingang van 1 januari 
2023 verruimd tot de duurzame inzetbaarheidsdoelen 
loopbaan & arbeidsmobiliteit, leren & ontwikkelen, gezonde 
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balans werk & privé en gezondheid & vitaliteit. Hiermee wordt 
het POB omgezet naar een breed persoonlijk duurzaam 
inzetbaarheidsbudget (PBDI). Het budget blijft 5000 euro per 
vijf jaar. 

Het is de verwachting dat de verbreding van 
bestedingsdoeleinden tot hogere besteding zal leiden. 

2022-115 PvdA-GL Bladzijde 282 
Overzicht per 
programma 
begrotingsafwijkingen 

Als voorbeeld programma 3 Balans LG (maar 
het komt vaker voor): er volgt ergens in de 
loop van 2022 een forse begrotingswijziging 
– in dit geval veel extra geld erbij voor 
natuurherstel – en bij de jaarrekening wordt 
geconstateerd dat de oorspronkelijke 
raming niet eens is besteed. Hoe kan zo’n 
grote afwijking verklaard worden? Temeer 
daar we dit vaker zien. 

De in 2022 extra geplande bestedingen, ten laste van 
incidentele middelen, konden door de grote inzet op het 
Programma Natuur niet volledig gerealiseerd worden. Deze 
incidentele middelen vallen nu in het rekeningsaldo, net als 
het resterend budget door het niet uitvoeren van 
bronmaatregelen gebiedsgerichte aanpak. Overigens zijn er in 
vergelijking met andere jaren nog nooit zoveel 
(herstel)projecten uitgevoerd als in 2022. 

2022-116 VVD Bladzijde 331 Bladzijde 331: Welke betekenis moeten wij halen uit 
de volgende zin op p. 3 van de EY verklaring: “Wij 
hebben geen frauderisico’s geïdentificeerd ten 
aanzien van opbrengstenverantwoording. Deze 
risico’s vereisten geen significante aandacht in onze 
controle.” Waarom wordt opbrengst verantwoording 
expliciet genoemd t.o.v. het meer generieke 
frauderisico in de laatste paragraaf van deze pagina? 
Waarom eisten deze risico’s geen significante 
aandacht van EY als dit risico wel wordt uitgelicht 
t.o.v. het generieke frauderisico? Omdat er geen 
aanleiding was? Of omdat dit geen onderdeel van de 
opdracht was? 

De Nederlandse controlestandaarden vereisen dat in iedere 
controle een verhoogd risico ten aanzien van de 
omzetverantwoording wordt overwogen. Dit risico heeft EY 
ook overwogen bij de controle van de jaarrekening 2022. 

Het niet onderkennen van dit risico hangt samen met het 
karakter van de opbrengsten (baten) van provincies. Deze 
komen voor het overgrote deel van het Rijk. Hierdoor is de 
getrouwe weergave hiervan in de jaarrekening relatief 
eenvoudig vast te stellen. De Nederlandse controlestandaard 
vereist dat over dit frauderisico (of het ontbreken hiervan in de 
controle) wordt gerapporteerd in de controleverklaring. 
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2022-117 SGP Waar is terug te vinden wat er is gedaan met 
de motie ‘Cumela-bedrijven’? 

In het statenvoorstel Actualisatie Agenda 2023 
Omgevingsvisie en Omgevingsverordening is dit 
onderwerp opgenomen. Dit statenvoorstel is 
geagendeerd voor PS van 16 juni. Eind van dit jaar 
volgt een besluit over wijziging van de verordening 
voor loonwerkbedrijven. 

2022-118 BBB Bladzijde 35 Kwaliteitskust: is er ook aandacht voor de 
negatieve kanten van het toerisme voor de 
Zeeuwse bevolking? 

Ja, hier is aandacht voor in het proces voor Bestemming 
Zeeland 2030. Eén van de geprioriteerde thema’s hierin is 
‘Draagvlak voor toerisme onder inwoners’. 

2022-119 BBB Bladzijde 41 Draagvlakmeting bestemming Zeeland in balans, 
draagvlak was 70%, zijn er al uitkomsten van het 
onderzoek in 2022? Wordt doelstelling behoud 70% / 
ambitie 75% gehaald? 

Uitgebreide uitkomsten zijn hier te vinden: 
https://www.kenniscentrumtoerisme.nl/wiki/index.php/KCKT_ 
Project_PR_00012 

Samengevat blijkt uit dit onderzoek dat in Zeeland een 
meerderheid van de inwoners het toerisme steunt, maar dat 
deze steun niet overweldigend is. Aan de kust ervaren 
inwoners meer negatieve dan positieve effecten van het 
toerisme. Van de drie gemeenten waarvoor de HZ een 
vergelijking kon maken, blijkt dat het draagvlak voor toerisme 
ten opzichte van 2019 is afgenomen. 

2022-120 BBB Bladzijde 30 Wat is de stand van zaken omtrent het 
bijplaatsen van 2 extra meetpunten stikstof? 
Resultaten? 
Tijdelijke stillegging vergunningen in 
verband met stikstof. Hoeveel problemen 
heeft dit opgeleverd? 
Legaliseren pasmelders: wat is de stand van zaken? 
Hoeveel reeds gelegaliseerd en hoeveel nog te gaan? 

Mede door capaciteitsgebrek bij het RIVM en het in acht 
nemen van het broedseizoen worden met vertraging de twee 
extra meetpunten: Mini DOAS- uurlijkse ammoniak 
concentratie meting en de COTAG – droge depositie meting 
naar verwachting geplaatst in het najaar 2023. 
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